
מרכז טראומה אזורי!
בסטנדרט  בטראומה  טיפול  מקבלים  שהפצועים  היא  המשמעות 
טיפול גבוה ביותר. לדברי ד"ר ברק לויט, מנהל יח� הטראומה במחלקה 
הכירורגית: "כדי להגיע להכרה כמרכז אזורי הכנסנו הרבה שירותים 
חדשים למען הטיפול הראשוני בפצוע, הוספנו ציוד חדש ומתקדם, 
נוסף כח אדם מקצועי המיומן בתחום הטראומה. עשינו תהליך מאד 
משמעותי ואנחנו כבר עכשיו מציבים את היעד הבא - הכרה כמרכז 

על לטראומה"
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דדבר מנהל המרכז הרפואיבר מנהל המרכז הרפואי

דברים שרואים מכאן 
גליון מס' 49 - נובמבר 2022 

מפיקה ועורכת: 
גב' מיה צבן, 

דוברת המרכז הרפואי 

חברי מערכת:
גב' נועה סלע
גב׳ קרן מנדל

ד״ר נועם יהודאי 

אתר המרכז הרפואי: 
www.poria.health.gov.il

גם בפייסבוק: 

מרכז רפואי פדה-פוריה 

בייבי סטארט
מועדון יולדות מרכז רפואי 

פדה-פוריה

גרפיקה ודפוס: 
מילניום איילון בע"מ, חיפה 

אין המערכת אחראית לתוכן המודעות 

ממררככזז  טטרראאווממהה  אאזזוורריי!!
בסטנדרט  בטראומה  טיפול  מקבלים  שהפצועים  היא  המשמעות 
טיפול גבוה ביותר. לדברי ד"ר ברק לויט, מנהל יח� הטראומה במחלקה 
הכירורגית: "כדי להגיע להכרה כמרכז אזורי הכנסנו הרבה שירותים 
חדשים למען הטיפול הראשוני בפצוע, הוספנו ציוד חדש ומתקדם, 
נוסף כח אדם מקצועי המיומן בתחום הטראומה. עשינו תהליך מאד 
משמעותי ואנחנו כבר עכשיו מציבים את היעד הבא - הכרה כמרכז 

על לטראומה"
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ראויים לכך !

בפתוח  ממשיכים  אנו  במקביל 

זכינו  הרפואי.  במרכז  השירותים 

הבריאות  משרד  של  הכרה  לקבל 

כחלק  אזורי”,  טראומה  כ”מרכז 

יכולות  את  לחזק  שלנו  מהמאמץ 

היחידה  בהובלת  בטראומה,  הטיפול 

לטראומה של המרכז הרפואי. 

אני שמח לבשר על שידרוג משמעותי 

נוסף ליכולות שלנו – לאחרונה רכשנו 

יסייע  לניתוחים אשר  רובוט משוכלל 

בתחום  בניתוחים  שלנו  למנתחים 

הכירורגיה  הגניקולוגיה,  האורולוגיה, 

הכללית וכירורגיית חזה.

 אנו ממשיכים בתנופת הבינוי של מכון 

לטיפול  היחידה  המרפאות,  הדימות, 

ופרויקטים  השיקום  מרכז  נמרץ, 

נוספים.

נמשיך  יקרים,  עובדים  בזכותכם 

שלנו  הרפואי  המרכז  את  להצעיד 

לשיאים חדשים.

בתודה ובהערכה רבה

ד”ר ארז און 

עובדים יקרים, עובדות יקרות,

על  לכם  להודות  מבקש  אני  ראשית, 
בתהליך  שלכם  והמעורבות  השותפות 

המיתוג של המרכז הרפואי שלנו.

בחרנו שם חדש, הבחירה נעשתה מבין 
עשרות הצעות לשמות שאתם שלחתם. 
מתוכן נבחרה ההצעה של שמעון נחום, 
מנהל מחלקת שינוע פנים: “מרכז רפואי 
הייעוד  הנבחר מבטא את  צפון”. השם 
שלנו, לתת שרות רפואי איכותי לתושבי 
הפיתוח,  תנופת  את  מדגיש  הצפון, 
בטיפול  ולהשתפר  להמשיך  והשאיפה 
הרפואי, בשרות ובאיכות, וממצב אותנו 
ובעל  משמעותי  מוביל,  רפואי  כמרכז 

השפעה באזור הצפון.

למרכז  חדש  לוגו  בחרנו  הבא,  בשלב 
והחיבור  החדש  השם  ברוח  הרפואי, 
נסיים  בקרוב,  הצפון.  לתושבי  שלנו 
את תהליך המיתוג, נפרסם ברבים את 
השם, ונמשיך אתו קדימה לעתיד, תוך 
כבוד והערכה לשם פוריה שליווה אותנו 

ב-70 השנים האחרונות.

של  האיכות  את  שוב  הוכחנו  השנה 
ביטוי  לידי  שבאה  הרפואי,  המרכז 
במקום הראשון בין המרכזים הרפואיים, 
ובמניעת  הלאומיים  האיכות  במדדי 
משרד  ידי  על  שפורסם  כפי  זיהומים, 
של  תוצאה  הוא  ההישג  הבריאות. 
על  לשמור  שלנו,  מתמשך  מאמץ 
איכות הטיפול הרפואי וסטנדרטים של 
במבדק  זאת,  הוכחנו  ובטיחות.  איכות 
של  הדמה  במבדק  הבריאות,  משרד 
המשמעותי  האתגר  אולם,   .JCI-ה
של  האקרדיטציה  מבדק  לפנינו,  עוד 
על  לשמור  היא  שלנו,  המטרה   .JCI-ה
רצף ההכרה שהחל ב-2013. אני קורא 
לכולם, להיות שותפים למאמץ, בהכנות 
שאנו  לעצמנו  להוכיח  כדי  ובמבדק, 
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דדבר העורכתבר העורכת
מה אני מאחלת לשנה החדשה? 

במלה אחת : פחות 
פחות אירועי אלימות כלפי צוותים רפואיים,

פחות אירועי אלימות כלפי נשים, 
פחות מקרי אלימות במגזר הערבי, 

פחות אלימות מילולית שהיא למעשה מדרגה בדרך לאלימות 
פיזית. 

למצוא  ניתן  להסביר,  או  לפרט  צורך  שאין  משוכנעת  אני 
דוגמאות בכלי התקשורת מדי יום ביומו! 

ה-14  בן  ווליד  של  מהמקרה  כולנו  הזדעזענו  לאחרונה,  רק 
בג'יסר  לפיצרייה  תועה כשהוא בדרכו  מירי   שנהרג כתוצאה 

א-זרקא, עם אחותו הקטנה. 
אם  שלנו,  החיים  תחומי  לכל  חלחלו  לצערנו  הללו  התופעות 
רפואיים  צוותים  שבה  הזויה  מציאות  הבריאות,  במערכת  זה 
נאלצים להתמודד עם אלימות מצד האנשים בהם הם מטפלים 

או בני משפחותיהם. 
או במערכת החינוך, שבה מקרי אלימות הם דבר שבשגרה. 
במקרי  זינוק  על  מראה  האקדמית  הקריה  שפרסמה  מחקר 

הספר  בבתי  האלימות 
בישראל וברשתות החברתיות 
בין   .2020 לעומת  ב-2021 
מהתלמידים   60% הממצאים: 
בחרמות  עלייה  חלה  כי  דיווחו 
 83% אחרים,  תלמידים  על 
נתקלו  הם  כי  ציינו  נוער  מבני 

באלימות לאחרונה. 
פתרון  או  תשובות  לי  אין  לא, 
הזה  אני מסיימת את הטור   ...
יותר  לשנה  ואיחולים  בתקווה 
טובה.  יותר  וחברה  טובה 
ויותר  יותר  שנראה  והלוואי 

פעולות ומאמצים של מנהיגים מכל הזרמים שפועלים ליצירת 
שינוי במהרה.  

שלכם,
מיה צבן

ברכות ואיחוליםברכות ואיחולים
פורשים:

אלמקייס דינה - עובדת משק
בן דוד לאה - עובדת משק

בן יוסף רמי - תקציבן
עטיה שולה - אחראית חדר אוכל

פוגל ארנון - חצרן
פרטין מריה - עובדת משק

מינויים: 
ד”ר נמרוד בלנק - מנהל יחידת אקו לב

ד”ר אורי ויזל - מנהל יחידת כירורגית חזה
ד”ר ברק לויט - מנהל יחידת טראומה
ד”ר שאפע פאהום - קרדיולוג ילדים

ציון לשבח!
ולסתות,  פנים  פה  לכירורגיית  מהמחלקה  צוות 
סימה יהודה, אחות אחראית, גלינה קלפר, סייעת 
אחראית וגלית מנטל, סייעת, השתתפו בהשתלמות 

הארצית לצוותים שנערכה בביה”ח רמב”ם.
מיטב  את  אליה  מרכזת  השנתית  ההשתלמות 
ההשתלמות  בסיום  בענף.  המסייעים  הצוותים 
הגישו הסייעות, גלינה וגלית פרויקט מסכם, מצגת 
מרשימה המפרטת את החידושים בתחום כירורגיית 

הפה ולסת וקרדיולוגיה שזכתה לציון לשבח. 
לעמידה  החתירה  כיצד  מתארות  וגלית  גלינה 
התפקיד  את  המאפיינים  המקצועיים  באתגרים 
ומעשירה את הידע. לדברי  היכולות  משפרת את 
את  מספקת  שהסייעת  לזכור  “צריך  גלינה, 
לא  לשחרורו.  ועד  מקליטתו  למטופל  המעטפת 

סתם קוראים לנו מולטיפונקציונליות. 

בכדי  הניתוחים  מהלך  את  לצפות  נדרשות  אנו 
להכין את הציוד הנדרש. אנחנו מסייעות באיתור 
ובאבחונים, כך שלרופאים תהיה  בעיות, בבדיקות 

את כל התמיכה הדרושה במהירות האפשרית”.
גלית מוסיפה, “קיימת הרבה יצירתיות לצד שינויים 
ופיתוחים בעבודת המחלקה. תמיד צריכים להיות 
יוצא  כך  בתחום.  בחידושים  וערוכים  מעודכנים 

שאנו צוברות ידע מקצועי רחב”.
וגלית מספרות על גאוות היחידה השוררת  גלינה 
במחלקה “נוכחנו לדעת כי הידע וההבנה שלנו את 
התחום הינם טובים מאד, זאת בזכות הניסיון הרב 
לתמיכה  והודות  השוטפת  בעבודה  צוברות  שאנו 
של מנהל המחלקה פרופ’ עימאד אבו אל נאעג’, 
כמו גם תודות להרחבת תחומי האחריות והסמכויות 

שלנו”. 



המרכז הרפואי ע”ש ברוך פדה, פוריה | גליון מס’ 49 | נובמבר 2022  4

חחדשותדשות
מרכז טראומה אזורי!   

משרד הבריאות אישר את המרכז הרפואי פדה-פוריה כמרכז טראומה אזורי! 
כיום, המרכז הרפואי פדה פוריה הוא היחיד בגליל המזרחי המוכר כמרכז טראומה אזורי. 

משרד הבריאות אישר את המרכז הרפואי פדה-פוריה כמרכז 

טראומה אזורי! נציין כי המרכז הרפואי פדה-פוריה הוא המרכז 

היחיד שהוכר כמרכז טראומה אזורי בגליל המזרחי. 

ועדת הכרה של משרד הבריאות, מצאה את המרכז הרפואי מוכן 

“אזורי  כמרכז  ההכרה  לקבלת  הנדרשים  בקריטריונים  ועומד 

לטראומה”, כך מסרה למנהל המרכז הרפואי, ד”ר ארז און, ראש 

אגף רפואה כללית במשרד הבריאות, ד”ר ליברנט טאוב. 

ד”ר און הודה לצוות יחידת הטראומה שהוביל את התהליך, ולכל 

הצוותים והעובדים שהיו שותפים בהערכות למהלך המשמעותי. 

הבריאות  משרד  של  ההכרה  בדבר  מדהימה,  בשורה  “קיבלנו 

כמרכז  שלנו  הרפואי  במרכז 

אדירה  גאווה  אזורי.  טראומה 

לכולנו על ההישג אשר מעיד על 

לקדם  נמשיך  בתחום!  מצוינות 

ולבסס את המרכז הרפואי שלנו 

כמרכז טראומה אזורי”. 

יחידת  מנהל  לויט,  ברק  ד”ר 

הטראומה, במחלקה הכירורגית, 

כמרכז  בנו  ההכרה  ”משמעות 

שאנחנו  היא  אזורי  טראומה 

טיפול  בסטנדרט  עומדים 

טיפול  מקבלים  הפצועים  גבוה. 

זו  גבוהה,  ברמה  בטראומה 

הכרה מאד חשובה ומשמעותית. 

כדי להגיע להכרה כמרכז אזורי 

חדשים  שירותים  הרבה  הכנסנו 

בפצוע,  הראשוני  הטיפול  למען 

ומתקדם,  חדש  ציוד  הוספנו 

המיומן  מקצועי  אדם  כח  נוסף 

בתחום הטראומה. עשינו תהליך 

כבר  ואנחנו  משמעותי  מאד 

עכשיו מציבים את היעד הבא - 

הכרה כמרכז על לטראומה”. 

ד”ר לויט אף ציין כי ניכרת עלייה 

הפצועים  במספר  משמעותית 

הקשים שמועברים לחדר הטראומה של המרכז הרפואי פדה-

של  התוצאות  את  רואים  “אנחנו  האחרונים,  בחודשים  פוריה 

וחברות  מד”א  כמו  בי”ח  טרום  מערך  שעשינו,  הגדול  השינוי 

האמבולנס הפרטיות, בוחרים להעביר את הפצועים לטיפולנו”. 

מכשירים  “אנחנו  הוסיף,  טראומה,  מתאם  אח  נג’אר,  וויסאם 

סטאז’רים,  מתמחים,  רופאים  מגוונים,  צוותים  בטראומה 

בי”ח.  וטרום  מד”א  וצוותי  פראמדיקים  וגם  לרפואה  סטודנטים 

בזמן אמת.  גם  והדרכות  עיון  ימי  שוטף  באופן  אנחנו מארגנים 

מושקע מאמץ מאד גדול במטרה לייעל ולשפר את התקשורת 

הישירה בין כל הגורמים המטפלים בפצוע”. 

מימין: וויסאם נג’אר, ד”ר ברק לויט
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חחדשותדשות
לראשונה בישראל! ניתוח השתלת בלוטות לימפה   

השתלת  של  בארץ  ראשון  ניתוח  ביצעו  הכירורגית  במחלקה 
מועאד  ד”ר  של  בהובלתם  מורכב,  בניתוח  לימפה  בלוטות 
מנהל  דרובוט,  אסי  וד”ר  הכירורגית  המחלקה  מנהל  פראג’ 
לימפה  בלוטות  הושתלו  ולימפאדמה,  שד  כירורגית  יחידת 
מחוסר  הסובלת   34 בת  צעירה  של  ברגלה  מהבטן,  שנלקחו 

במערכת לימפתית ברגל. 
עלתה  הגולן,  רמת  תושבת  בדוי(,  )שם  ראניה  שנים   5 לפני 
לכאוב  החלה  שלה  הימנית  שהרגל  והרגישה  הבית  במדרגות 
ולהתנפח. “זה התפרץ פתאום. במשך כמה שנים סבלתי מאד 
מהרגל, היו לי כאבים, תחושה של נימול ברגל ונפיחות ובצקת 
הפסקתי  בלילות,  בוכה  הייתי  הברך.  מעל  ועד  הרגל  מכף 
אותי  שיראו  רציתי  לא  בגדים,  לקנות  לצאת מהבית, הפסקתי 
יכולתי לנעול נעל על הרגל  ככה עם הרגל כל כך נפוחה, לא 
– רק כפכפים רחבות מאד... זו היתה תקופה מאד מאד קשה. 

התנתקתי מכולם והסתגרתי בבית. כל החיים שלי נהרסו!” 
ד”ר אסי דרובוט מומחה ליפאדמה, במחלקה הכירורגית מסביר, 
הבצקת  פתאום.  שהתפרצה  כרונית,  מולדת  במחלה  “מדובר 
ברגל נוצרה כתוצאה מחוסר של מערכת לימפתית בכף הרגל, 
המקובל  הפתרון  ולבצקות.  נוזלים  של  להצטברות  שגורם  מה 
הוא ניתוח שבמהלכו מנקזים את הצינור הסתום. אלא שראניה 

עברה שלושה ניתוחים כאלה והבצקת חזרה שוב ושוב”. 
ד”ר מועאד פארג’ מנהל המחלקה הכירורגית מוסיף, ”הניתוחים 
בצקת  נותרה  עדיין  אבל  המצב  את  שיפרו  עברה  שראניה 
ברגל. לכן החלטנו לבצע לראשונה בישראל, ניתוח שבו לוקחים 
בקרסול.  אותה  ומשתילים  בגוף  אחר  ממקום  לימפה  קשריות 

ניתוח חדשני זה מבוצע רק במספר מקומות בעולם”. 
בניתוח מורכב שארך כ-8 שעות בוצעה השתלת מערכת לימפה 

בהצלחה רבה, “צריך להבין את המורכבות של הניתוח הזה, שני 

צוותים של כירורגים פעלו במקביל, צוות אחד הסיר את רקמת 

הכין  שני  צוות  במקביל  מהבטן.  הלימפה  קשריות  עם  השומן 

את כלי הדם באזור כף הרגל ואז חיברו את כלי הדם והשתילו 

המורכב  הניתוח  את  תאר  פראג’,  ד”ר  השומן“.  רקמת  את 

דרכי  למיפוי  חדשנית  מערכת  נרכשה  הרפואי  במרכז  כי  וציין 

בצורה  הניתוח  את  לתכנן  הרופאים  יכלו  באמצעותה  הלימפה 

אופטימאלית. 

זוהי בשורה אדירה לחולי הלימפאדמה  ד”ר דרובוט מדגיש כי 

כה  עד  החיים.  לכל  כרונית  שהיא  במחלה  “מדובר  בישראל, 

חולים פשוט נאלצו לחיות עם המחלה אלא שעם השנים המצב 

הולך ומחמיר. הניתוח החדשני הזה מאפשר ממש לטפל בבעיה. 

שבועיים לאחר הניתוח חל שיפור מהיר במצב הגפה המנותחת 

ונמדדה ירידה של 4 סנטימטרים בהיקפים. אנחנו מאמינים שתוך 

האלסטית  הגרב  את  מוחלט  באופן  להוריד  תוכל  ראניה  שנה 

שרוב החולים משתמשים בה כדי לצמצם את הבצקת”. 

לאחר אשפוז של חמישה ימים ראניה שוחררה לביתה. בבדיקת 

ביקורת חודש לאחר הניתוח, אמרה לנו בחיוך רחב, “אני מרגישה 

למראה  מעבר  גדול,  מאד  שינוי  מרגישה  טוב,  יותר  הרבה 

טוב.  יותר  ללכת  יכולה  עייפה,  פחות  אני  הרגל,  של  האסתטי 

אני מודה לאלוהים שמצאנו את ד”ר דרובוט ומאמינה שעכשיו 

אחזור לחיים שלי”. 

שהבלוטות  בברור  לראות  היום  “ניתן  סיכם,  דרובוט  ד”ר 

המושתלות נקלטו, ההשקות פעילות וכתוצאה מכך אין הצטברות 

וגם עבור ראניה  ליצירת הבצקת. מבחינתנו  נוזל שמביאה  של 

ובני משפחתה זו הצלחה גדולה”. 

מימין: ד"ר ברמניק, ד"ר פראג', המטופלת, ד"ר דרובוט
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 עצם שנבלעה בטעות חוררה את הוושט והגיעה עד 

העורק הראשי     

חדש-ראש תחום חדשנות 
זיו רונן- ראש תחום החדשנות החדש, מסמן שני יעדים 
מרכזיים: קידום יזמות במרכז הרפואי והנעת תהליכים 

שיהפכו את המרכז הרפואי לאטרקטיבי למחקר ופיתוח של 
חברות סטארטאפ בשלבים שונים 

חולוד להואני )52( תושבת עראבה בישלה תבשיל בשר והחליטה 
לטעום מהתבשיל. “כשאכלתי הרגשתי שמשהו נתקע לי בגרון, 
אבל לא חשבתי שבלעתי עצם. הייתי בטוחה שזה משהו קל, לא 
בעלה  סיפרה.  מסוכן”  כך  כל  למצב  שיתפתח  לעצמי  תיארתי 
אוסאמה, הרגיש שהיא מתקשה לבלוע וניסה לטפוח על גבה, 
אבל זה לא עזר. לאחר כשעתיים כשהיא ראתה שתחושת אי 
הנוחות בגרון נמשכת, חולוד הגיעה להתייעץ עם רופא המשפחה 
וזה הפנה אותה בדחיפות למלר”ד המרכז הרפואי פדה-פוריה. 

בצילום רנטגן שבוצע מיד עם קבלתה למלר”ד התגלתה עצם 
מנהל  ספדי,  ד”ר אחמד  בוושט!  ס”מ שנתקעה   5 באורך של 
יחידת אף, אוזן, גרון וניתוחי צוואר ציין, “בצילום CT נראתה עצם 
ארוכה שנתקעה בוושט לרוחב. העצם החדה יצרה חור בוושט 
הצווארי ונתקעה במעטפת של עורק התרדמה הימני )הקרוטיד(, 
המצב שנוצר היה מאד מורכב ומאתגר, הודות לאבחון המהיר, 
והטיפול המקצועי, הצלחנו להציל  בין הצוותים  שיתוף הפעולה 

את חולוד“. 
“אנשים  מדגיש,  וושט  חזה  ניתוחי  יחידת  מנהל  ויזל,  אורי  ד”ר 
בולעים גופים זרים, ולעיתים אנחנו נתקלים במקרים של אנשים 
דופן  יוצא  היה  הזה  שהמקרה  אלא  בשר.  מחתיכת  שנחנקים 
ומסוכן במיוחד מאחר והעצם הארוכה חדרה את הוושט. מעבר 
ראשי  לעורק  תחדור  שהעצם  ממשי  חשש  היה  בוושט  לחור 

ותגרום לדימום משמעותי בצוואר וזו סכנת חיים!” 
הצליחו  המורכב  הניתוח  במהלך  דחוף.  לניתוח  הובהלה  חולוד 
ולתקן את החור שנוצר  ויזל לחלץ את העצם  וד”ר  ד”ר ספדי 

בוושט הצווארי, ללא סיבוכים נוספים. 
בתום שישה ימי אשפוז חולוד סיפרה שהיא מרגישה טוב ושמחה 
לחזור הביתה, “אני מודה לאלוהים ולצוות המעולה שניתח אותי 

וטיפל בי. אני מרגישה שניתנה לי הזדמנות נוספת לחיות!” 
ד”ר ויזל סיכם ואמר, “קרע בוושט הוא מצב מסוכן שמצריך טיפול 
דחוף והכשרה מיוחדת. מקרה זה ממחיש היטב את נחיצותו של 
פדה-פוריה,  הרפואי  במרכז  כאן,  שנפתח  האזורי  הוושט  מרכז 
מומחי  עם  פעולה  בשיתוף  פועלים  אנחנו  במסגרתו  לאחרונה. 
צוות  הכירורגית,  והמחלקה  הגסטרו,  מכון  גרון,  אוזן  אף  יחידת 
רב תחומי שפועל יחד ומאפשר לנו לטפל כאן גם במקרי הוושט 

המורכבים ביותר”.  

זיו רונן, סיים שרות צבאי )סא”ל במיל’( 
במהלכו למד תואר ראשון בהנדסה ביו 
רפואית באוניברסיטת תל אביב. לאחר 
ביטחונית   עשייה  של  משמעותי  פרק 
החליט לחזור לעולם הבריאות והמשיך 
ללימודי  תואר שני במנהל עסקים עם 
בבריאות,  ויזמות  בחדשנות  התמחות 

באוניברסיטת רייכמן. 
זיו מונה לתפקיד  לפני מספר חודשים 
המרכז  של  החדשנות  תחום  ראש 
הרפואי. “היעד שלי הוא לפתח ולקדם 
הרפואי  במרכז  החדשנות  תחום  את 
וזאת באמצעות שתי משימות עיקריות: 
הצוות  בקרב  יזמות  לעודד   - הראשונה 
ליזמים מבפנים  ולסייע  במרכז הרפואי 

בחינת  מרכזיים:  תהליכים  בארבעה 
יצירת  המוצר,  ורלבנטיות  השוק 
אבטיפוס, הגנה והסדרת זכויות )רישום 
גיוס  לקראת  המיזם  ושיווק  הפטנט( 
מימון. והשנייה - להניע תהליכים שיהפכו 
את המרכז הרפואי לאטרקטיבי למחקר 
ופיתוח של חברות סטארטאפ בשלבים 

שונים”.  
נציין כי במקביל הוא עובד כמנהל פיתוח 
עסקי  בקרן פורטלנד, “בקרן פורטלנד 
הובלנו  יוזמה של הקמת שלוחת חממה 
של מכשור רפואי בסכנין אשר תעבוד 
החולים פדה- בתי  עם  האזורית  ברמה 

ובתי  לגליל  רפואי  מרכז  זיו,  פוריה, 
החולים בנצרת”. 
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פרויקט  למימוש  השנה   נרתמה  פוריה  ביה”ח  ידידי  עמותת 

הקמת מכון בריאות שד חדיש ומתקדם לרווחת תושבות ותושבי 

האזור ופועלת כדי לגייס את התקציב הנדרש לפרויקט שעלותו 

בספטמבר  שהתקיים  ההתרמה  ערב  הכנסות    .₪ מיליון   2.2

בבית גבריאל יוקדשו להקמת מכון בריאות שד. הפרוייקט כולל 

ייעודי  אולטרסאונד  ורכישת   הקיים  הבדיקות  מרחב  שיפוץ 

בעולם  מהמתקדמים    3D ממוגרפיה  ומכשיר  שד  לבדיקות 

וברזולוציות  מדויקות  ממדיות  תלת  תמונות  לייצר  המאפשר 

גבוהות במיוחד לגילוי מוקדם, תוך חווית בדיקה נוחה ובקרינה 

מינימלית. 

עידן גרינבאום, ראש המועצה האזורית עמק הירדן, פתח את 

הערב החגיגי, “אנחנו פה באירוע שהוא מאד משמעותי עבור 

הקהילה שלנו. המועצה מגוייסת ופועלת יחד עם המרכז הרפואי 

כפי  השד.  לבריאות  המרכז  את  להקים  כדי  הידידים  ועמותת 

שכבר הבנו, אם אנחנו תושבי הפריפריה לא נדאג לעצמנו, אף 

אחד לא ידאג לנו”. 

יו”ר  דוידאי  לזהרה  הודה  הרפואי  המרכז  מנהל  און,  ארז  ד”ר 

עמותת ידידי ביה”ח, לצוות העמותה ולמתנדבות ולקרן כהן וצוות 

מחלקת הדימות והוסיף, “בזכות השותפות הנפלאה הזו יש לנו 

רפואיים  שירותים  עוד  ולפתח  להמשיך  והיכולת  האנרגיה  את 

חדשים ונדרשים למען כלל תושבי האזור”.   

חטיבת  ראש  במעמד  שהתקיים  ומרשים,  חגיגי  בטקס 
המרכזים הרפואיים הממשלתיים, ד”ר דודו דגן, מנהל המרכז 
הוענק  רבים,   ואורחים  מנהלים  און,  ד”ר  פדה-פוריה  הרפואי 
הרפואי,  המרכז  של  האדמיניסטרטיבי  המנהל  סבח,  לשמעון 

פרס הצטיינות של חטיבת המרכזים הרפואיים הממשלתיים. 

זו  מוענק  הרפואיים הממשלתיים,  המרכזים  חטיבת  ראש  פרס 
השנה השנייה לעובדים מצטיינים. בדברי הברכה אמר ד”ר דודו 
דגן, ראש החטיבה,  “הפרס הזה מוענק זו הפעם השנייה, לקבוצה 
הממשלתיים.  החולים  בתי  מכל  מצטיינים  עובדים  של  נבחרת 
אתם כולכם מהוים השראה לסובבים אתכם, בעשייה המרשימה 
שלכם ובהישגים הגבוהים שלכם. המעמד היום הוא זכות עבורנו 

להוקיר ולהודות לכם” . 

בטקס שהתקיים בסוף ספטמבר, בביה”ח וולפסון , הוענק אות 
הצטיינות לשמעון סבח, בהוקרה והערכה על תרומתו למערכת 
אדמיניסטרטיבי  כמנהל  האשפוז הממשלתית. שמעון  משמש 
. בנוסף, מאז 2018  במרכז הרפואי פדה-פוריה מאז שנת 2007 

הוא משמש גם כיו”ר ארגון המנהלים האדמיניסטרטיביים. 

 

ד”ר און שיבח את שמעון ואמר, “גאווה רבה לכולנו, על זכייתו של 

שמעון סבח בפרס ראש החטיבה. הפרס מבטא את ההערכה 

הרבה לשמעון על תרומתו רבת השנים למרכז הרפואי ולעובדיו, 

ולמערכת הבריאות”. 

למען מכון בריאות השד 
עשרות אורחות ואורחים הגיעו לערב התרמה למען הקמת מכון בריאות השד 

פרס ראש החטיבה למנהל האדמיניסטרטיבי - שמעון סבח            
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אאפליקציה חדשהפליקציה חדשה
אפליקציית אפולו ממריאה  / ערן שור 

לאחרונה הושקה במרכז הרפואי אפליקציית אפולו החדשנית, 
אפליקציה ראשונה ויחידה מסוגה המביאה את המידע למטופל 
במקום  ומרכזת  אישית.  ומותאמת  אנושית  מוחשית,  בצורה 

אחד את כל המידע הרלוונטי עבור המטופל ובני משפחתו.

במרכז  והאקדמיה  המחקר  על  הממונה  בלום,  ארנון  פרופ’ 
הרפואי מתאר כיצד ומדוע הגה את הרעיון לפיתוח אפליקציה 
הספציפי  המידע  את  ועניינית  מופשטת  בצורה  תרכז  אשר 
מנהל  רופא  “בהיותי  הרפואי.  למרכז  המגיע  למטופל  הדרוש 
הבכירים  הרפואיים  הצוותים  של  ביכולותיהם  האמנתי  צעיר 
ומשרה תחושת  להעביר מידע למטופלים באופן מעורר שלווה 
השנים  עם  ומקצועיות.  מניסיון  הנובעת  סמכותיות  לצד  ביטחון 
אך  שונות  מסיבות  ודועכות  הולכות  הללו  שהיכולות  הבנתי 
הרפואה  לעולם  הרחב  הציבור  של  החשיפה  בעקבות  בעיקר 
אינו  שלעיתים  מידע  החברתיות.  ברשתות  מידע  של  והצפה 
מדויק ועשוי לפגום במסרים רפואיים ומסרים מרגיעים חשובים 
הגעתי  למטופלים.  להעביר  הבכירים  הרופאים  מבקשים  אותם 
ואמין  ידידותי  נגיש,  מידע  יספק  אשר  כלי  שנחוץ  למסקנה 

למטופל ומשפחתו, עם הגעתם למרכז הרפואי”.

חשיבה זו הובילה את פרופ’ בלום לקדם את אפליקציית אפולו 
מתוך כוונה לאפשר לכל מטופל לקבל באמצעות הנייד האישי 
שלו תמונת מצב עדכנית ומדויקת בנוגע למחלתו וסביבתו ובכך 

להפיג חששות ולמנוע חרדות מיותרות לגבי המשך הטיפול. 

באמצעים  המידע  הנגשת  ואופן  האפליקציה  מחדשנות  חלק 
ברורים, ויזואליים וקליטים הם סרטוני אנימציה ובהם הסבר קצר 
על מחלות שכיחות וסרטוני היכרות עם מנהל המחלקה והאחות 

הראשית בעברית וערבית, המציגים למטופל את המחלקה. 

אותך צעד צעד  “עם קליטתך במחלקה האפליקציה מדריכה 
ומרכזת את המידע השימושי עבורך בצורה נוחה” מסביר פרופ’ 
במחלקת  החדשה  האפליקציה  הושקה  ראשון  בשלב  בלום. 

ילדים. פרופ’ בלום מפרט את המידע שמועבר להורים: 

•  מטופל המגיע עם הוריו למחלקת ילדים יקבל בשלב הראשון 
ובו ברכת קבלה למחלקה ממנהל המחלקה, ד”ר אבו  סרטון 

זיד ומהאחות האחראית, גלית דוד. 

•  בשלב השני ישלח סרטון הממחיש את סביבת מחלקת הילדים 
לימוד,  כתת  )משחקייה,  במחלקה  הניתנים  השירותים  כולל 

חדרי אשפוז, זמני ארוחות(. 

•  בשלב הבא יוכלו בני המשפחה לקבל מידע כללי פשטני על 
מחלת הילד באמצעות סרטוני האנימציה.

•  בהמשך יוכלו בני המשפחה לקבל מידע פרטני ומדויק יותר על 
מחלתו הספציפית של הילד ובכלל זה פרטים על הטיפול, אופי 

ומשך הטיפול הצפוי ועד לפענוח בדיקות ומדדים רפואיים.

האפליקציה מאפשרת למטופלים לקבל בצורה מהירה ונוחה גם 
דוגמת:  בו  הניתנים  והשירותים  הרפואי  המרכז  על  כללי  מידע 

תשלום חניה, בית קפה, בית כנסת ועוד. 
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אאפליקציה חדשהפליקציה חדשה

חדש! הכנה לניתוח קיסרי

ובני  המטופלים  של  ישירה  פניה  אופציית  מתוכננת  בעתיד 
האפליקציה,  באמצעות  המטפל,  ולצוות  למזכירות  המשפחות 

לצורך בירור פרטים ושאלות פרטניות. 

“אנחנו בין הבודדים שנותנים בארץ את השירות הדיגיטלי הזה, 
את  הרים  הבריאות  שמשרד  שמח  אני  הזה.  ובהיקף  בפורמט 
הכפפה ועזר לנו בפיתוח של האפליקציה”. מתאר פרופ’ בלום 
ומוסיף “האפליקציה הזו באה להנגיש למטופל בצורה מודרנית 
נוחה ומדויקת, בהיבט האנושי והאישי, את המידע הנחוץ עבורו. 
מהמערך  מקבל  הוא  אותו  הליווי  את  עבורו  להמחיש  ניתן  כך 
הרפואי לאורך כל ההליך. זוהי דוגמא לחדשנות יעילה השקופה 
תועלתיים  זה  מסוג  חדשנים  שפרויקטים  מאמין  אני  למטופל. 

לציבור וצריכים להיעשות ולהיראות יותר“.

מנהל מחלקת הילדים ד”ר סעיד אבוזייד מתאר כיצד האפולו 
משתלבת בפעילות של המחלקה, “האפליקציה פועלת אצלנו 
מינינו  במערכת.  בהדרגה  ונטמעת  חודשים  מספר  במחלקה 
למטופלים  עוזרת  אשר  אפולו”  אפליקציית  “נאמנת  במחלקה 
ומשפחתו  המטופל  מושכל.  שימוש  בה  לעשות  ולמשפחות 
מקבלים הדרכה והסברים על האפליקציה, יתרונותיה והשירותים 
שבועי  דו”ח  מקבלים  אנחנו  בעזרתה.  לקבל  שניתן  והמידע 

לגבי היקף ואופן השימוש של המטופלים באפליקציה ולומדים 
כיצד ניתן להיעזר בה, לטובת המטופלים”.   

סגן מנהל המרכז הרפואי, ד”ר נועם יהודאי, מסכם: “אפליקציית 
על  ומגשרת  יזום  באופן  למטופל  ומידע  מענה  נותנת  אפולו 
פערים שנוצרו כתוצאה מחיפוש מידע ברשת או קבלת מידע 
הרפואיים.  הצוותים  מאנשי  חלקי  מידע  או  מידע  מדפי  כללי 
באמצעות האביזר הנפוץ בחיינו, הטלפון הנייד, ניתן לשדרג את 
ישירה תשובות של בדיקות  לו בצורה  ולהנגיש  חוויית המטופל 
מעבדה, תשובות דימות ומכתבי סיכום. בנוסף ניתן יהיה להיעזר 
לצוות  המטופל  בין  כיוונית  דו  תקשורת  ליצירת  באפליקציה 

הרפואי”.

הפעילות להטמעת האפליקציה החדשה נעשתה יחד עם אופיר 
ובסיוע  הרפואי  במרכז  מידע  מערכות  מחלקת  מנהל  ורטהיים 
צוות מערכות המידע בחטיבת המרכזים הרפואיים הממשלתיים. 

התוכנית היא להמשיך ולהטמיע את האפולו באופן מדורג בכל 
מחלקות המרכז הרפואי. האפליקציה תותאם בכל מחלקה על פי 
המאפיינים הייחודיים של המחלקה. הצפי הוא כי במהרה תהפוך 

האפולו לכלי זמין, נוח ושימושי למטופלים ולבני משפחותיהם. 

סטארט,  בייבי  היולדות  במועדון  וייחודי  חדש  שירות 
מראש(.   )מתוכנן  אלקטיבי  קיסרי  לניתוח  הכנה  סדנת 
12 זוגות הגיעו למפגש ראשון של הכנה לקראת ניתוח 
קיסרי בהדרכתם של  ד”ר יורי פרליץ, מנהל האגף לאם 

ולילוד והמיילדת גילת דולב.  

ד”ר פרליץ, פתח וציין “המטרה שלנו להעניק לכן חווית 
לידה טובה ומעצימה גם בניתוח קיסרי, כאשר המלווה/ 
חשוב  מהחוויה.  נפרד  בלתי  חלק  הם  הזוג  בת  או  בן 
קיסרי  ניתוח  לבחור  ליולדת  מאפשרים  שאנחנו  לציין 
ידידותי, מעודדים מגע עור לעור של האם והתינוק, וגם 
מאפשרים הנקה ראשונה עוד בחדר הניתוח. בנוסף, מי 
שמעוניינת תוכל לשהות עם התינוק באפס הפרדה גם 
לאחר ניתוח קיסרי”. ד”ר פרליץ הוסיף  כי יולדת לאחר 
משכך  הניתוח,  לאחר  מיד   לקבל  יכולה  קיסרי  ניתוח 

כאבים על מנת שההחלמה תהיה טובה יותר.

חדר הניתוח מותאם כדי ליצור אוירה נעימה יותר ולהקל 
על היולדת: החל מטמפרטורה נעימה, תאורה מעומעמת  

ועד למוסיקה מרגיעה בזמן הניתוח. 

מה  הניתוח,  שלבי  את  דולב,  גילת  המיילדת,  פרטה  בהמשך 
כולל מפגש טרום ניתוח, איזה בדיקות עושים לפני הניתוח ומה 
מצפה ליולדת בימים הראשונים לאחר הניתוח.  גילת הדגישה 
את החשיבות של החזרה לשגרה, וציינה “חשוב לקום מהמיטה 

ולחזור לניידות ככה ההחלמה תהיה יותר מהירה וקלה”. 

לסיום סיירו המשתתפים באגף לאם ולילוד - במיון יולדות, חדר 

לוח  את  פרטה  גילת  יילודים.  ומחלקת  יולדות  מחלקת  ניתוח, 

למחלקת  אתן תעלו  הניתוח  לאחר  “שעתיים  הזמנים המקובל: 

זמין  יהיה  אשר  מקצועי  צוות  אתכן  יקבל  במחלקה  יולדות, 

לרשותכן במהלך השהות: יועצות הנקה,  פיזיותרפיסטית רצפת 

אגן,  אחיות ורופאים שיעשו הכל כדי להקל עליכן”. 
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עבור עו”ד מקס חסין ההתנדבות היא דרך חיים. 

ידידי  בעמותת  חבר  היה  חסין  עו”ד  האחרונות,  השנים   15 ב 

פוריה, חבר וועדת הלסינקי וראש וועדת האתיקה של המרכז 

הרפואי. 

להעניק  הבחירה  ועדת  של  ההחלטה  הייתה  טבעית  אך  לכן, 

לעו”ד חסין את אות יקיר המרכז הרפואי. 

האות הוענק לעו”ד חסין בהוקרה והערכה על פועלו רב השנים 

הייחודית  תרומתו  על  והאתיקה.  המחקר  האקדמיה  בתחומי 

תושבי  של  ורווחתם  בריאותם  ולקידום  הרפואי  המרכז  לפיתוח 

האזור. 

 “אימא שלי אמרה לי תעשה טוב לאחרים והטוב גם יגיע אליך” 

כך מסביר עו”ד מקס חסין את הנתינה המאפיינת אותו עוד מבית 

ללימודי  אותו  הוליכה  לזולת  הדאגה  כיצד  מתאר  מקס  הוריו. 

עבודה סוציאלית ומאוחר יותר, כאיש מקצוע, לסייע לאוכלוסיית 

הוא  זה  לאומי. בתפקיד  לביטוח  במוסד  הנכים באגף השיקום 

נחשף לשני דברים חשובים שעיצבו את המשך עיסוקיו: 

הראשון, שיקום נכים אלמנות ויתומים. השני היה ההבנה כי גם 

הוא יכול להיות עו”ד כמו עורכי הדין שהגיעו לביטוח לאומי, וכאן 

נולדה המוטיבציה שלו להיות עורך דין בעצמו. “ב-1985 התחלתי 

ללמוד משפטים באוניברסיטת תל אביב, וב-1992 הקמתי וניהלתי 

משרד עורכי דין מצליח בטבריה. היום המשרד מונה 10 עובדים 

ומייצג נכים מול ביטוח לאומי ומשרד הביטחון, בנקים, ולקוחות 

פרטיים בתחומים שונים”.

המשיך  המשפטי  עיסוקו  לצד 

בפעילות  חסין  עו”ד  העת  כל 

ההתנדבותית, במסגרת פרויקט 

הסוכנות  של   2000 שותפות 

והנהלה,  וועד  כחבר  היהודית, 

העיר  בקצין  מילואים  ובשירות 

ובפיקוד העורף. 

עם  הקשר  נוצר  שנים   15 לפני 

חסין  ועו”ד  הרפואי  המרכז 

פוריה.  ידידי  לעמותת  הצטרף 

שם סייע בארגון אירועי התרמה, 

יצירת והידוק קשרים עם קהילות 

עסקיות/פילנתרופיות.

של  פעילות  במהלך  אחד  “יום 

אותי  שאל  הידידים  עמותת 

ד”ר  מנהל המרכז הרפואי דאז, 

יעקב פרבשטיין, האם אהיה מוכן 

להתנדב בוועדת הלסינקי כנציג הציבור”. 

מחקרים  ליצירת  הפועלת  חשובה  ועדה  היא  הלסינקי  ועדת 

משרד  של  והוראות  לנהלים  בכפוף  ורפואיים  קליניים  וניסויים 

אמנת  את  הכוללים  מחמירים  בינלאומיים  ותקנים  הבריאות 

בין היתר בניסויים רפואיים אשר  “הועדה הזו עוסקת  הלסינקי. 

השפעות  תוצאות,  לבחינת  אדם  בני  על  גם  להתבצע  עשויים 

ואני כנציג  והשלכות. הרכב הוועדה וחבריה הינם אנשי רפואה 

עו”ד מקס חסין - יקיר המרכז הרפואי / ערן שור 
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הציבור. אני חושב שהסיבה שנבחרתי לתפקיד והסיבה שבעטיה 

אני מרגיש שמרוצים ממני היא היסודיות שלי ותחושת האחריות. 

אני מגיע לכל פגישה חודשית, אחרי שאני עובר על המחקרים 

הנדונים ומכיר כל פרט ופרט. אני בא מוכן עם שאלות ומשתדל 

לייצג נאמנה את דעת הציבור” מספר עו”ד חסין.

לאחר כשמונה שנים בתפקיד נתבקש עו”ד חסין ליטול על עצמו 

למנהל  הרפואי  העוזר  אלי  פנה  שנתיים  “לפני  נוסף.  תפקיד 

המרכז הרפואי, ד”ר מאיר רוח, וביקש ממני לעמוד בראש וועדת 

האתיקה במקביל לתפקידי כחבר בוועדת הלסינקי”.

ועדות אתיקה הקיימות במוסדות רפואיים דנות בסוגיות חריגות 

בהן קיימת היתכנות לוויתור על זכויותיו הרפואיות של המטופל 

מטעמים פיסיים או נפשיים. הוועדות מוסמכות לקבל החלטות 

מרחיקות לכת לטובתו ולבריאותו של המטופל.

“אחד הרופאים בוועדה ביקש את עמדת הוועדה לכפיית טיפול 

רפואי באישה מבוגרת” נזכר עו”ד חסין באחד המקרים. לאחר 

שנבדקו עם הרופא השיקולים לצורך לכפות טיפול, קיים אותו 

רופא, דיון נוסף בצוות שלו ועם משפחת החולה, והחליט שלא 

לכפות את הטיפול תוך שהוא מודה על מערכת השיקולים וזוויות 

הראייה והניתוח של המקרה, שהאירו את עיניו.

חשוב להביא זוויות ראייה ומחשבה שונות ולא שגרתיות בקבלת 

החלטות אתיות. אני עושה הכל בהתנדבות, מכל הלב ובאהבה 

גדולה, מתוך כוונה לתרום לקידומו של המרכז הרפואי”. 

בטקס מיוחד שהתקיים בסוף יולי, הוענק לעו”ד מקס חסין אות 

יקיר המרכז הרפואי, בהוקרה ובהערכה על תרומתו רבת השנים 

למרכז הרפואי. “כשמנהל המרכז הרפואי, ד”ר ארז און, הודיע 

והמערכת  שהוא  אותי  שימח  התרגשתי.  מאוד  הבחירה,  על  לי 

כמובנים  אותם  לוקחים  ולא  למתנדבים,  תודה  להוקיר  יודעים 

מאליהם”.  

קרדיולוג ילדים - ד”ר פאהום 
רפואה  למד  פאהום,  שאפע  ד”ר 
ילדים  ברפואת  התמחה  בטכניון, 
עבר  ובהמשך  רמב”ם,  בביה”ח 
ילדים  בקרדיולוגיה  גם  התמחות 
רופא  כיום  משמש  רמב”ם.  בביה”ח 
ובמכון  ילדים,  במחלקת  בכיר 

לקרדיולוגיה ילדים ברמב”ם. 

היא  “המטרה  מסביר,  פאהום  ד”ר 
לבעיות  ושוטף  מלא  מענה  לתת 
קרדיולוג  ידי  על  ילדים  של  לבביות 
שכיחות  תלונות  בירור  כולל  ילדים, 
כמו כאבים בחזה, דפיקות לב, איבוד 
הכרה, או ירידה בסיבולת למאמצים. 
אבחון וטיפול במומי לב מולדים מגיל 
לטיפול  בנוסף  הבגרות.  ועד  ינקות 
דלקות  כמו  נרכשות  לב  במחלות 
ומחלות  הלב,  בקרום  או  בשריר 

מסתמיות. כמו כן, נבצע אבחון ובירור 
להפרעות קצב בילדים, בשיתוף צוות 
במערך  לאלקטרופיזיולוגיה  היחידה 

הלב”. 

פה  “אנחנו  מסכם,  פאהום  ד”ר 
האבחון  את  ולזרז  מענה  לתת  כדי 
חשוב  בילדים.  הקרדיאלי  והטיפול 
רופאי  ואת  ההורים  את  ליידע  לנו 
השונים  השירותים  בדבר  הקהילה 
קרדיולוגיה  בתחום  מציעים  שאנחנו 
רגילות,  אקג  בדיקות  כולל  ילדים, 
הולטר אקג )בדיקת קצב לב רציפה 
לב,  אקו  שעות(,   24-48 ל  וממושכת 
בנוסף  רגיל.  לבבי  מאמץ  מבחן 
 - מורכב  לב-ריאה  מאמץ  למבחן 
שאנחנו  ומבוגרים  בילדים   -  CPET
מתכננים לחדש לקראת סוף השנה.“
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ההמצטיינים שלנו!מצטיינים שלנו!

 ד”ר מוראד עבד-אלראזק, 
מנהל שרות מיקרוכירורגיה, מחלקה 

לכירורגייה פה פנים ולסתות 
 בן 43, מנצרת, נשוי 3+

“הגעתי למרכז הרפואי לפני שמונה שנים בעקבות פניה של 
מנהל המחלקה המוערך פרופ’ עימאד אבו אל נעאג’ תחתיו 
במחלקה  במהרה  השתלבתי  רמב”ם.  בביה”ח  התמחיתי 
וגיליתי מקום איכותי עם חזון והנהלה תומכת ומקדמת, אני 
מרגיש שצמחתי והתפתחתי יחד עם המחלקה. עם התרחבות 
גבוה  סטנדרט  על  לשמירה  הציפיות  גם  גדלו  המחלקה 
מלאה  אבל  ומאומצת  קשה  עבודה  זו  הרף.  את  ולהעלות 
אחת,  יחידה  במחלקה  שאנו  חש  אני  גדול.  ואתגר  בסיפוק 

צוות מגובש. 
הפתיעה אותי מאוד קבלת ההוקרה, זה תמיד נחמד לקבל 
משוב חיובי ומילה טובה. זה מעודד ומדרבן להמשיך להתאמץ 
ולעבוד קשה. אומנם אני נבחרתי כמצטיין אבל אני מרגיש 

שזו הוקרה לכל המחלקה.
♥ ♥ ♥

גרשון ז’ידובצקי, קב”ט 
 בן 32, מטבריה, נשוי 3+

הגעתי למרכז הרפואי לפני ארבע שנים לאחר שאשתי ואני 

תפקידי  מילאתי  בעברי  באזור.  להתגורר  לעבור  החלטנו 

בו.  זכיתי  הרבה  ולשמחתי  לתפקיד  למכרז  נגשתי  קב”ט, 

לסייע  ואפשרות  יכולת  לי  יש  הזה  שבתפקיד  מיד  הבנתי 

לעובדים, למטופלים ולמבקרים בהרבה מובנים.

לשמור על ביטחונם האישי, להגן על רכושם ולתת יחס וטיפול 
אישי.

אני גאה על כך שבשלוש השנים האחרונות הורדנו משמעותית 
יקר  את מספר מקרי הגניבה במרכז הרפואי. מצאנו רכוש 
אנחנו  לבעליו.  והשבנו  שאבד/נגנב  סנטימנטלי  ערך  ובעל 
הרפואי.  במרכז  האלימות  אירועי  את  ומצמצמים  פועלים 
אני דואג לכך באופן אישי שכל אירוע אלימות ייבדק וייחקר 
לעומק עד לסגירת מעגל טיפול. כך אני רואה את התפקיד 

שלי והזכות שנפלה בחלקי למלא אותו. 
קבלת ההוקרה היא עבורי הערכה על ההשקעה, המאמצים 
ושל  שלי  ההצלחה  האבטחה.  מערך  של  וההישגים 
המנהל  של  התמיכה  ללא  מתאפשרת  הייתה  לא  המערך 
האדמיניסטרטיבי, שמעון סבח, הדאגה למשאבים והחיזוקים 

לאורך הדרך.
♥ ♥ ♥

ענת רוזנבלום, מנהלת השירות הסוציאלי 
 ילידת טבריה, תושבת כפר-חיטים, נשואה 3+ 

“כאן נולדתי, כאן נולדו לי ילדיי” – וזו הסיבה לחיבור הראשוני 
חמש  כבר  הרפואי  במרכז  אני  הרפואי.  למרכז  והשורשי 
מחבר  התפקיד  הסוציאלי.  השירות  מנהלת  בתפקיד  שנים 
אותי לחזון האישי שתמיד הייתה בו משמעות חשובה וערכית 
המקצועי  הכלים  שארגז  התחושה  הציבור.  עבור  לעשייה 
שאני נושאת איתי , יחד עם תחושת השליחות, מדייקים את 
רצוני להשפיע באופן רחב יותר, ואני שמחה מאוד להיות כאן. 
השילוב של עבודה סוציאלית יחד עם חירום תמיד יוצר אצלי 
המון תשוקה ומרץ, ומידי בוקר אני מגיעה עם שמחה לעבודה 
ולעשייה משותפת עם צוות השירות הסוציאלי – שאני כל כך 
גאה בו!! בעשייה המיוחדת, ביצירתיות, באנושיות ובמקצוענות 
- עשייה משותפת עם הצוותים  וכמובן  והייחודיים.  המיוחדים 
עבור  הצוות  בעבודת  לנו  חשובים  כך  שכל  מקצועיים  הרב 

המטופלים ומשפחותיהם.
“כפי שאמרתי בדבריי בערב ההוקרה, מעמד ההוקרה – הוא 
מעמד מאוד מרגש, אך גם מאוד מחייב. האתגר המשמעותי 
בעשייה  יציבות  על  לשמור  המאמץ  הוא  כולנו  של  היומיומי 

ברף גבוה לאורך זמן”.
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ההמצטיינים שלנו!מצטיינים שלנו!

 רוני חורי – סגן אח אחראי, 
יחידת טיפול נמרץ נשימתי 

בן 44, מעראבה, נשוי 3+ 
טיפול  למחלקת  שנים  עשר  לפני  הרפואי  למרכז  הגעתי 
נמרץ לב. לאחר מכן עברתי לטיפול נמרץ כללי שם מוניתי 

לסגן אח אחראי.
אני אוהב להתנדב מטעם המרכז הרפואי במסגרת הפעילות 
מכיר  אני  כפראמדיק,  מניסיוני  בקהילה.  שלנו  הרחבה 
עזרה  והגשת  בסיסי  בתפקוד  הציבור  הדרכת  בחשיבות 
ראשונה במצבי חירום. במסגרת מועדון היולדות אני מדריך 
כיצד  מורים  ומדריך  בתינוקות  החייאה  לבצע  כיצד  הורים 
לבצע החייאה בילדים. בפעילויות הללו אני מרגיש כשגריר 
המרכז הרפואי, אני מספר על השירותים שאנו נותנים במרכז 
ועל עבודת הצוותים הרפואיים. על חשיבות הזמינות, הנגישות 
הערבית,  בחברה  במיוחד  הללו.  במצבים  התגובה  ומהירות 
ממנה אני בא, יש משנה תוקף להכרת השירותים הרפואיים 

שלא תמיד ידועים לכולם.
שהצליחה  מרגש  אירוע  היתה  עבורי,  ההצטיינות,  קבלת 
ולתמיכה  למחמאות  זכיתי  ההוקרה  בטקס  בלב.  לי  לגעת 
כמו  מוקיר,  אני  ואותם  מודה  אני  להם  והחברים,  מההנהלה 
אותי להמשיך לתת מעצמי  עידוד מהמשפחה שדחפה  גם 
למען המטופלים והמרכז הרפואי. אחרי שנתיים של קורונה 

זה ממלא אותי באנרגיות חדשות.
♥ ♥ ♥

ויקי ביטון –סגנית אחות אחראית בפגיה
בת 44, מיבניאל, נשואה + 4 ילדים

תמיד ידעתי שארצה לעבוד עם ילדים על כן כל כך שמחתי 
הרפואי.  במרכז  לפגיה  שובצתי  לאחיות  הספר  שמבית 
הטיפול בפגיה הוא תחום מרתק בעיני, גם אחרי 20 שנה יש 

ולמטופלים  להורים  מחוברת  אני  שלומדים.  חדשים  דברים 
ומשתדלת ללוות אותם גם מעבר לתקופת האשפוז. העבודה 

הזו ממלאת אותי בתחושת סיפוק עצום.
לפני שנה קראו לי למשרד האחות הראשית והודיעו לי שאני 
זוכה בפרס על מצוינות אישית. זה הפתיע וריגש אותי מאוד. 
תוצאה של תמיכה  זו  כמובן מאליו.  זה  לוקחת את  לא  אני 
ודחיפה של המשפחה שלי, ההערכה של אורלי בנור האחות 
האחראית בפגיה וההנהלה שמוקירה ומקדמת את העובדים. 

 גאה להיות חלק ממשפחת פדה פוריה! 
ולהתפתח פה, להישאר נאמנה   אני שמחה שזכיתי לגדול 

לעצמי, ומבטיחה להמשיך לתת את המקסימום בעבודה. 

♥ ♥ ♥

צוות חיטוי קורונה – שמעון סבח, המנהל 
האדמיניסטרטיבי, מתאר את הנימוקים 

לבחירת צוות חיטוי הקורונה כצוות מצטיין. 

מגפת  התפרצות  בעקבות  הפאניקה  את  שכחנו  “כמעט 
הקורונה לפני כשנתיים. הציבור, ואנו בתוכו, חששנו שלא נדע 

כיצד להתמודד באופן יעיל עם המגיפה.
בכדי  מתאימות  טכנולוגיות  ומצאנו  חפשנו  קצר  זמן  תוך 
לתת לצוותים הרפואיים כלים ושקט נפשי לביצוע הפעילות 
השוטפת הנדרשת. דאגנו להכניס את טכנולוגיית הקלינביט 
סביבת  ומאפשרת  הרפואיות  התשתיות  את  מחטאת  אשר 

עבודה בטוחה יותר.
לפתחן  הגיעה  הטכנולוגיה  באמצעי  השימוש  יישום  משימת 
ומשק. אתרנו את האנשים המתאימים,  של מחלקות מנהל 
האחראים המוכשרים לביצוע המשימה. עובדים אלה ביצעו 
מתוך  שעות,  לא  בשעות  מלאה  בהתנדבות  מלאכתם  את 
הטיפול  שגרת  שמירת  להמשך  שסייעה  שליחות  תחושת 
והקטנת  הביטחון  תחושת  הגברת  הרפואי,  במרכז  הרציפה 

תחושת הסיכון. 
בתחילת התהליך היו חששות טבעיים, בכדי להפיג חששות 
איתם  יחד  נכנסתי  אישית,  דוגמא  במתן  אמון  ומתוך  אלו 
לחיטוי הראשון. עם הזמן הגיעו עובדי צוות הקורונה למחלקות, 
היחידות, והמרחבים במרכז הרפואי ותרמו תרומה משמעותית 

לסיוע במאבק בהתמודדות עם המגיפה.
אני גאה על הגיוון המגדרי והמגזרי של חברי צוות הקורונה 
המאומצת  עבודתם  על  ההנהלה  ובשם  בשמי  ומודה 
הוקרת  את  לצוות  לתת  הוחלט  כך  על  מלאה.  בהתנדבות 

ההצטיינות. 
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יחידי סגולהיחידי סגולה

יחידת סגולה אשר פעילה במרכז הרפואי פדה פוריה, כחלק 

מהשירות הסוציאלי, כבר 8 שנים, שמה דגש חשוב וחיוני על 

העברת מידע ומיצוי זכויות לאוכלוסייה הוותיקה. 

כיום ביחידה 25 מתנדבים פעילים אשר עוזרים ומסייעים לכ-

3,600 מטופלים בשנה! 

יחידת סגולה הוקמה במרכז הרפואי, במסגרת השירות הסוציאלי 

בשנת 2014 , כחלק מתוכנית ארצית של המשרד לשוויון חברתי. 

פעילות היחידה מתבצעת באופן אקטיבי על ידי פניה יזומה של 

מתנדבים   25 ביחידה  כיום  המאושפזים.  למטופלים  מתנדבים, 

פעילים אשר עוזרים ומסייעים לכ-3,600 מטופלים בשנה! 

לימור קורוטקין, עובדת סוציאלית, גרונטולוגית )מומחית לזקנה( 

ורכזת יחידת סגולה: “המתנדבים בני הגיל השלישי פונים באופן 

ישיר למטופלים, מיידעים אותם ומסבירים להם לגבי זכויותיהם 

ואופן מימושם. לדוגמא, קבלת תו נכה לזכאים או קבלת זכויות 

בייעוץ,  לסייע  מנסים  בסגולה,  אנחנו  הסיעוד.  חוק  מתוקף 

במיצוי  טיפול  להמשך  המתאימים  לגורמים  והפניות  הבהרות 

תדיר,  באופן  והדרכות  הכשרות  עוברים  המתנדבים  הזכויות. 

מתעדכנים ומעדכנים בחידושי התחום”.

השירות  מנהלת  של  לתפקיד  כניסתה  עם   ,2017 משנת  החל 

הסוציאלי, ענת רוזנבלום, גדלה פעילות היחידה והיא מתפרשת 

כיום במגוון רחב של מחלקות ויחידות. 

ענת רוזנבלום: “המיוחד ביחידת סגולה הוא שירות הניתן על ידי 

זה קיים  וותיקים. במפגש מסוג  וותיקים למען אזרחים  אזרחים 

בני  של  ואמפתיה  הזדהות  מתוך  הנוצר  אישי  שיח  רעים,  שיח 

אותה קבוצת גיל”.  

החליט  מדוע  מסביר  מעילבון,   ,67 בן  מתנדב  שופאני,  וויליאם 

הרפואי  במרכז  ביקרתי  שנים  שלוש  “לפני  ביחידה:  להתנדב 

וראיתי פרסום של היחידה עם פניה ובקשה למתנדבים. נדלקתי 

על הרעיון להתנדב במרכז הרפואי וסיפרתי לחבר שעובד עם 

קשישים. גם הוא התלהב והחלטנו להתנדב ביחד. פניתי לרכזת 

היחידה ולאחר תהליך קצר התחלנו בהתנדבות. מאז אני מגיע 

פעם בשבוע למרכז הרפואי פונה למטופלים במחלקות שואל 

ומסביר להם  אותם לשלומם, מהווה עבורם אוזן קשבת, מיידע 

לגורמים  אותם  מפנה  צריך  ואם  להם,  המגיעות  הזכויות  על 

הרלוונטיים למימוש הזכויות.

בסוף היום אני מרגיש סיפוק גדול שאני עוזר לזולת, מבחינתי 

ובביטוח  זו כל המטרה. במקביל אני מתנדב גם בקופת חולים 

לאומי. אני רואה שהמערכת במרכז הרפואי מעריכה מאוד את 

עבודת המתנדבים וזה בהחלט חשוב ומוסיף למוטיבציה”.

 8( ביחידה  המתנדבים  מוותיקי  מגינוסר,   83 בן  עמרן,  צדיק 

שנים( מאמין גם הוא בהתנדבות כדרך חיים. “האני מאמין שלי 

הוא שאדם צריך לתרום מכישוריו ויכולותיו לחברה, לכן הגעתי 

ליחידת סגולה”. 

סגולה לאיכות / ערן שור 
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יחידי סגולהיחידי סגולה

את  להם  להכיר  גילו  לבני  לסייע  לצדיק  חשוב  ותיק  כאזרח 

ששוחררו  מטופלים  לעשרה  בממוצע  מתקשר  “אני  זכויותיהם. 

לאחרונה מאשפוז, במהלך המשמרת שלי. אני מסביר להם על 

הזכויות הסוציאליות להם הם זכאים, קצבאות, זכויות רפואיות, 

גילי  בני  איתם  שמתמודדים  המצוקות  את  מכיר  אני  החזרים. 

ולכן אני מנסה לסייע במה שאפשר החל מעזרה במילוי טפסים 

של  הפרטני  הטיפול  בהמשך  לעזור  שיכולים  לגורמים  והפניות 

הפונה. אם עזרתי לאדם אחד להכיר ולמצות את הזכויות שלו, 

זהו שכרי. כיחידה אנחנו מקבלים שבחים רבים. מספרים עלינו 

שאנו יחידה מצטיינת. אני גאה להיות חלק מהיחידה הזו ומקווה 

להמשיך ולהתנדב בה כל עוד כוחי במותניי”.

שטיפלה  לאחר  ליחידה  הגיעה  מטבריה,   67 בת  עזרא  אסתר 

באמה החולה והבינה את החשיבות שיחידה מסוג סגולה ממלאת 

עבור מטופלים וותיקים ובני משפחותיהם.

מקום  חיפשתי  מיד  לפנסיה  כשיצאתי  פעילה,  אשה  “בתור 

להתנדב בו. חיפשתי תפקיד עם חשיבות במקום עם משמעות 

בזמן  שלי,  ליוויתי את אמא  כאשר  הרפואי.  למרכז  הגעתי  וכך 

שחלתה, הבנתי כמה הפונקציה של גורם שיהיה כתובת לשאלות 

של מטופלים ובני משפחה בנושא זכויות בריאותיות היא חשובה. 

ורציתי  סיעוד  תרופות,  בדיקות,  בטיפולים,  זכאויות  על  למדתי 

להעביר את הידע הזה הלאה לאנשים שצריכים אותו ולא תמיד 

מכירים או מודעים לו או יודעים את מי צריך לשאול. אני שמחה 

ומתרגשת  משפחותיהם  ובני  מטופלים  עם  האינטראקציה  על 

מהפידבקים והתודות שלהם. הם מודים על ההתעניינות בשלומם 

ומתארים כיצד המידע שנתנו סייע להם.“

מלאה  לפעילות  חזרה  סגולה  שיחידת  היא  החשובה  הבשורה 

הקורונה.  של  הראשונים  הגלים  בשל  האטה  תקופת  לאחר 

ואיכות  חיים  נהנה מאריכות  כי מי שמתנדב  “מחקרים מוכיחים 

להכרה  זוכה  גאה שהיחידה  “אני  רוזנבלום.  ענת  אומרת  חיים” 

מתנדבים  של  רחב  מגוון  לנו  יש  ואיכותית.  מצטיינת  כיחידה 

ומתנדבות המגיעים מכל אזור הגליל מקשת רחבה של גילאים 

מלאה  במשרה  עובדים  מהמתנדבים  חלק  תפקידים.  ובעלי 

בה  היחידה  היא  יחידתנו  ולהתנדב,  לבוא  הזמן  את  ומוצאים 

מכל   )8( הערבי  מהמגזר  מתנדבים  של  ביותר  הגבוה  מספר 

יחידות הסגולה הפועלות בארץ )17 יחידות(. זה לא מובן מאליו 

ולכולם אנו מוקירים על תרומתם”.

 המעוניינים להתנדב ליחידה 
או לקבל סיוע מהיחידה 

 מוזמנים לפנות ללימור קורוטקין בטלפונים:
 04-6652286 או ב-055-5641643. 

אסתר עזראצדיק עמרן
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ממהפכת השירותהפכת השירות
תחילתה של מהפכה  

מיכל ביליה, מנהלת יחידת השירות, מספרת על התהליך לשיפור השירות 

כחלק מחזון המרכז הרפואי 
המועדפת  הבחירה  להיות 
הטיפול  באיכות  ולהוביל 
השירות,  ובחוויית  הרפואי 
שנים  שלוש  לפני  הקמנו 
את יחידת השירות. היחידה 
חווית  במעטפת  מתמקדת 
השירות של מבקרי המרכז 
והטמעת  בקידום  הרפואי, 
חדשנית  ארגונית  תרבות 
ובשימוש  השירות  בעולם 
מתקדמות  בטכנולוגיות 
ויצירת  לשיפור  כאמצעי 

חווית מטופל מצוינת.

אינטגראלי  חלק  היא  טובה  מטופל  חווית  כי  ידוע  כבר  היום 
מטיפול רפואי איכותי. 

מדובר בחוויה המורכבת בין היתר מתמיכה וכבוד, נגישות וזמינות 
המידע, מעורבות המטופל.ת וכן סביבתו.ה הפיזית. יחידת השירות 
מייצגת את “קולו של המטופל” בהנהלת המרכז הרפואי בצמתי 
לשיפור  מחלקות  לליווי  מקצועי  גורם  ומהווה  החלטות  קבלת 

חווית השירות.

החשוב  הכלי  היא  שלנו  למטופלים  ויזומה  פעילה  הקשבה 
פערים  צרכים,  לאיתור  ללמידה,  הבסיס  והיא  ביותר  והמשפיע 
במיוחד  לנו  חשובה  לשיפור.  ההחלטות  וקבלת  והזדמנויות 

ההקשבה בזמן אמת, סמוך ככל הניתן למפגש ולתחושות.

נקטנו בשורה של פעולות ותהליכים אשר יוצרים את השינוי : 

סיירת מובילי שירות 

גייסנו והכשרנו 15 מתנדבים לתפקיד מובילי שירות במחלקות 
השונות.

שיחות  לרבות  במחלקה,  השירות  לשיפור  פועל  השירות  מוביל 
במהלך ואחרי שחרור המטופל, ניתוח סקרים וכן יוזמה והשתתפות 
פעילה בפרויקטים לשיפור השירות. חלק מהמתנדבים משמשים 
מניסיונם  ותורמים  גדולים  עסקיים  בארגונים  בפועל  מנהלים 
זו הזדמנות לומר תודה  וחווית הלקוח.  בתחום תפיסת השירות 
את  ולהזמין  מבורכת  לעשייה  מרגשת  שותפות  על  ענקית 

המעוניינים לשמוע פרטים ולהתנדב, ליצור איתי קשר. 

מערך דיגיטאלי למדידת איכות השירות 

פיתחנו כלים דיגיטאליים שמאפשרים לנו לדעת מה המטופלים 
רצון  שביעות  לסקרי  בנוסף  אמת.  בזמן  עלינו,  חושבים  שלנו 
שנשלחים לאחר השחרור מהמחלקה, המטופלים שלנו מקבלים 
בכל  יום  מידי  שנשלח  דיגיטאלי,  סקר  המכילה   SMS הודעת 

מהלך האשפוז.

ומהווים  להנהלת המחלקה  בזמן אמת  מגיעים  משובי הסקרים 
ערוץ תקשורת חשוב אונליין.

מתמיד:  לשיפור  ופועלים  לומדים  אנו  אלו,  משובים  בזכות 
תנאים  משפרים  תהליכים,  מחדש  בוחנים  הנחיות,  מרעננים 

פיזיים ועורכים בחינה מעמיקה לנושאים שעלו כדרושי שיפור.

שלנו  ההזדמנות  וזו  בשנה  תגובות  אלפי  עשרות  מקבלים  אנו 
להודות למטופלים על שיתוף הפעולה החשוב, נמשיך להשתפר 

בזכותכם. 

מפגשים עם המטופלים 

“חמישי אישי” - והנהלילה”

עם  השונות  במחלקות  שיחות  סבב  מקיימת  השירות  יחידת 
יום חמישי בשעות הבוקר והערב לשם  מטופלים ומלוויהם מידי 

הקשבה ולמידה

משוב לנותני השירות 

סדנאות - בכל שנה כ100 מנהלים ועובדים משתתפים בסדנאות 
מקנה  אני  במפגשים  בתהליך.  חשוב  חלק  להן  שיש  שירות 
למשתתפים מיומנויות תקשורת וכלים יישומיים לשיפור השירות. 
ביחידות  שירות  לשיפור תהליכי  וליווי  לייעוץ  הסדנא מצטרפת 

השונות.

הציבור,  פניות  על  הממונה  אטיאס,  מיכל   - השירות   אלופי 
בהמשך  מרגשים.  תודה  מכתבי  עשרות  חודש  מידי  מקבלת 
לכך, כל חודש, מוענק שי לעובדים נבחרים על שירות של ‘מעל 

ומעבר’.

נושא נוסף וחשוב שנמצא בשיפור מתמשך: 

הנגשת מידע חיוני למטופל

מקצועית  קריינות  והוספנו  פנים  שילוט  וחידשנו  שדרגנו   •
למסירת מידע ברחבי המרכז
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ממהפכת השירותהפכת השירות

מהפך משפחתי  

• שיפרנו והנגשנו מידע חשוב למטופל באמצעות הטלפון הנייד

חיוני  מידע  שכוללת  ניתוח  בחדר  למטופל  שקיפות  לדוגמא: 

לקראת התור הצפוי ועדכונים בנושא פיענוח בדיקות שמועברים 

  SMS למלווים באמצעות הודעות

** אפליקציה חדשנית למאושפז – עד כה השקנו בשתי מחלקות 

את אפליקציית “אפולו” באמצעותה ניתן בין היתר: לקבל מידע 

ולהכיר  המחלקה  על  מידע  לקבל  האשפוז,  אודות  אמת  בזמן 

את הצוות. האפליקציה תוטמע בהמשך בכל מחלקות המרכז 

הרפואי.

לסיכום, 

ואת  רפואי, ששם במרכז את המטופל  זכיתי להצטרף למרכז 
משפחתו. הודות לפעילות מאומצת לה שותפים כלל העובדים 
מספר  את  לצמצם  הצלחנו  הרפואי  במרכז  השירות  ונותני 

התלונות בכ-50%! 

רוב מתנדבי יחידת השירות הם מטופלים שלנו לשעבר שבחרו 
להודות למרכז הרפואי ולתרום באמצעות התנדבות משמעותית.

שימוש  תוך  פתרונות  ומציאת  הקשבה  מתוך  לפעול  נמשיך 
בטכנולוגיות חדשניות. 

Mbilya@pmc.gov.il מיכל ביליה, מנהלת יחידת השירות

מאיה )16( הצטרפה למרכז לבריאות וספורט לילדים ובני נוער 
ליצור שינוי משמעותי  והצליחה  שבמרכז הרפואי פדה-פוריה 
בחייה. לאחר שירדה במשקל וסיגלה אורח חיים בריא ומאוזן, 
אביה עאטף התלהב והחליט לעשות מעשה! הוא עבר לאורח 

חיים בריא והצליח להשיל 20 ק”ג ממשקלו. 
חיים  אורח  הן:  שכיחותה  שסיבות  מגפה  היא  בילדים  השמנה 
מול  רבות  ושעות  מספקת  גופנית  פעילות  היעדר  בריא,  לא 
מסכי הטלויזיה, המחשב והטלפון הנייד. כדי לתת מענה לבעיה 
השכיחה במיוחד, נפתח לפני חמש שנים במרכז הרפואי פדה-
ובני  וספורט, לילדים  - המרכז לבריאות  יוצא דופן  פוריה, מיזם 
תחומי  רב  שילוב  בצפון,  כמותה  שאין  בתוכנית  מדובר  נוער. 
וייחודי, אשר כולל פעילות גופנית , תזונה נבונה ותמיכה נפשית. 
וירידה  ופעיל  בריא  אורח  אימוץ  חיים,  אורח  שינוי  היא  המטרה 
מאמני  רופאה,  כולל  והספורט  הבריאות  מרכז  צוות  במשקל. 
נפגשים אישית  ויועצת משפחתית אשר  עו”ס, דיאטנים,  כושר, 

וקבוצתית עם הילדים ועם הוריהם. 
חודשים   6 של  לתוכנית  הצטרפה  מעילבון,   )15.5( כראם  מאיה 
השינוי  את  בהתרגשות  מתארת  והיא  וספורט  בריאות  במרכז 
שעברה יחד עם בני משפחתה. “באתי בלי הרבה ציפיות, חשבתי 
שאני  עד  אותי  ויריצו  וירקות  פירות  הרבה  לאכול  לי  שיגידו 
מדי  יותר  להשיג  לנסות  לא  הוא  למדתי,  כך  הסוד,  אתעייף... 
בבת אחת אלא לבצע אימונים מגוונים בקצב אישי עם הרבה 
המשמעותיים  השינויים  אחד  מהקבוצה.  ודחיפה  עזרה  תמיכה, 
שעברתי היה לאחר פגישה עם היועצת טל מורי. היא הסבירה 
לי ולמשפחתי על המשמעות של מסגרת תומכת, הצבת יעדים 

ומטרות ועמידה בהם”.
השינוי המשמעותי שמאיה עברה הביא את אביה, עאטף ליזום 

שינוי משמעותי בעצמו. 
תקופה  “באותה  עאטף: 
משקל  הרבה  לי  היה 
עודף עד כדי כך שהייתי 
לקיצור  לניתוח  מועמד 
על  הסתכלתי  קיבה. 
מאיה ואמרתי לעצמי אם 
בריא  חיים  לאורח  שינוי 
עשה לה כל כך טוב, למה 
אנסה?  לא  אני  שגם 
לעשות  מקפיד  אני  היום 
על  מקפיד  אני  צעידות, 
מאוזנת  נכונה,  תזונה 
 20 הורדתי  כבר  ומגוונת. 

קילו, בארבעה חודשים ואני באמצע התהליך”. 
ואקטיבי  “אני מרגישה שהרצון לחיות באורח חיים בריא  מאיה: 
הספר  בבית  תגובות  הרבה  מקבלת  אני  מדבק.  משהו  הוא 
מחברים, תלמידים ואפילו ממורים ששמים לב לאנרגיה ולשינוי 

שעברתי”. 
אחת  עדות  היא  “מאיה  המרכז,  מנהלת  ראט,  שושנה  ד”ר 
מוצלחת מני רבות לתהליך אותו אנו רואים מתרחש פעם אחר 
פעם במעבר לאורח חיים בריא. אורח חיים המשדרג את איכות 

החיים, מוביל לאקטיביות וגורם לשיפור בתחומים רבים”. 
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חחיבור מהלביבור מהלב

לכתבה הזו אין צורך בפתיח, שהרי תושבי האזור מכירים היטב 
נוהגים  שרבים  כפי  דינה”  של  “המחלקה  ואת  גרנות  דינה  את 
לכנות את המחלקה הקרדיולוגית אותה הובילה כאחות אחראית 

למעלה משני עשורים. 

ילדים  תשאלו איך הכל התחיל? דינה גדלה למשפחה מרובת 
פנתה   1973 ובשנת  גניגר  בקיבוץ  בתיכון  למדה  היא  בטבריה, 
לאחראים בקיבוץ וסיפרה על החלום שלה להיות אחות. בקיבוץ 
איכילוב  בביה”ח  סיעוד  ללימודי  אותה  ורשמו  לעזור  התגייסו 
בת”א. “כמה חודשים אחרי שהגענו לאיכילוב, פרצה מלחמת יום 
הכיפורים, הם הזדקקו לכל כח האדם האפשרי והכניסו אותנו 
הסטודנטיות הצעירות למחלקה הכירורגית. המראות היו קשים 
וברחתי הביתה  זה  יכולתי להתמודד עם  ואני כנערה לא  מאד 
את  שהפסקתי  עלי  כעס  מאד  שלי  אבא  כשחזרתי  לטבריה. 
הלימודים. לכן, פניתי לפוריה, אז היה כאן בי”ס לסיעוד והתחננתי 
לעדה מרב שהיתה מנהלת ביה”ס לסיעוד שתאפשר לי להמשיך 

כאן את הלימודים. וכך היה”. 

האחות  טולדנו,  עליזה  ידי  על  נשלחה  דינה  וחצי,  שנה  אחרי 
זיו,  בביה”ח  מוסמכת  לאחות  לימודים  להשלים  דאז,  הראשית 
בצפת. כשסיימה את הלימודים היא חזרה לפוריה, עליזה הציעה 
לה שורה של תפקידים והיא בחרה להיות אחות אחראית בנשים 
ויולדות. בהמשך עברה הכשרה כמיילדת וחזרה לתפקיד אחות 
אחראית יולדות וגניקולוגיה. תפקיד אותו מלאה במשך 25 שנים! 

המחלקה  להקמת  נקראה  דינה  ביולדות  שנים   25 אחרי 
הקרדיולוגית,  המחלקה  את  לפתוח  “כשהחליטו  הקרדיולוגית, 
המנהל  שהיה  חסין,  ופרופ’  דאז,  ביה”ח  מנהל  פרבשטיין,  ד”ר 
אחראית  כאחות  בי  בחרו  הקרדיולוגית  המחלקה  של  הראשון 
שתפתח את המחלקה, זה היה לפני 25 שנים. בהתחלה המחלקה 
היתה בבניין הראשי, בקומה החמישית. ד”ר פרבשטיין אז קרא לי 
ואמר לי שאין מתאימה ממני לתפקיד הזה” היא מספרת בחיוך 
נוסטלגי. ואכן כך היה, המחלקה הלכה וגדלה, הלכה והתפתחה 
עם השנים פתחנו עוד ועוד שרותים, מכון אקו, אלקטרופיזיולוגיה, 
ניתוחי לב, כלי דם, אלה היו שנים מרגשות, מסעירות ומעניינות”. 

ביום בו היא פורשת לגמלאות, וסוגרת פרק ארוך ומרשים של 
48 שנות עבודה במרכז הרפואי, דינה מציינת בסיפוק, “נהניתי 
מכל רגע! יחד עם ההנאה יכולת הנתינה וההכלה גברה. המוטו 
שלי היה – הסיעוד במוקד, לרחוץ את החולה, להביא לו כס תה, 
לוודא שאכל, בהרבה מקרים כשידעתי שחולה משתחרר בבוקר 
ואין מי שידאג לו בבית, הקפדתי לשלוח אותו עם ארוחת צהרים 
ארוזה, ניסיתי לתת למטופלים שלנו הרגשה שמטפלים בהם כמו 

בבית”. 

רגע אחד שנחקק  ושמחה,  רבים של עצב  רגעים  זוכרת  דינה 
בזכרונה היה מקרה של נערה בת 16 שהגיעה לחדר לידה, “היא 
והמשפחה  לכאן  הגיעה  היא  להריון.  שנכנסה  ידעה  לא  אפילו 
ושאלתי אותה  נכנסתי אליה  יועבר לאימוץ.  החליטה שהתינוק 
בטוחה,  לא  שהיא  אמרה  והיא  האימוץ  לגבי  בטוחה  היא  אם 
ושוחחתי עם האמא  אבל צריך לדבר עם האמא שלה. הלכתי 
ושכנעתי אותם לא לוותר על הילד. אחרי חודשיים הם התקשרו 
אלי ונסעתי לבקר אותה עם התינוקת שהיום היא כבר בת 30! זה 

 דינה גרנות - האחות האחראית 
והסמל של המחלקה הקרדיולוגית 

 מסכמת תקופה / מיה צבן  
לרגל צאתה  לגמלאות אחרי כמעט חמישה עשורים!

דינה גרנות, האחות האחראית שהיתה שותפה להקמתה של המחלקה 
הקרדיולוגית ועם השנים הפכה לסמל של המחלקה, מסכמת עידן. 
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חחיבור מהלביבור מהלב
היה אושר מאד גדול”. 

עם  ההישגים החשובים שלה במחלקה  מציינת את אחד  דינה 
הקליטה של שלושה סטודנטים מתנדבים ממכללת כישורי חיים. 
שנפגשה  הרפואי  המרכז  דוברת  צבן,  מיה  של  היתה  היוזמה 
וכך  חיים  כישורי  מכללת  את  ירדנה אמסלם, שהקימה  עם  אז 
יצא לדרך פרוייקט ראשון מסוגו של התנדבות סטודנטים בעלי 
במחלקה  הצוות  ועם  איתי  “החיבור  הרפואי.  במרכז  מוגבלויות 
היה מצויין, קלטנו שלושה סטודנטים ואחרי שנתיים נשארנו עם 
במשך  אצלנו  והתנדב  שהתמיד  בוחבוט  ניסים  אחד,  מתנדב 
חמש שנים. בשנת 2019 ניסים זכה באות המתנדב המצטיין של 
המרכז הרפואי! ניסים היה ממש נכס למחלקה. הוא היה מגיע 
עם החיוך הכובש שאי אפשר להגיד לו לא. הצוות במחלקה למד 
מהר מאד להיעזר בניסים ותרומתו הפכה כל כך חיונית לנו עד 
בשבוע.  יומיים  אלא  יום,  לא  במחלקה  יתנדב  שהוא  שביקשתי 
בעיני זו אחת מגולות הכותרת של העשייה שלי במרכז הרפואי”. 

לסיכום היא מציינת, “ההרגשה משונה, לא פשוט לסכם פרק חיים 
כל כך עמוס ועשיר, הגעתי לפה נערה בת 19 ואני יוצאת מכאן 

בת 67. אני מסיימת פה אבל אני מרגישה שאני חייבת לעצמי 

להמשיך את הנתינה, אני מתכוונת לנוח קצת ואז להקים אצלנו 

במצפה, קבוצת תמיכה לנשים חולות סרטן. אם אני מסתכלת 

לאחור, היו לי כאן שנים מלאות עשייה וסיפוק. אני לוקחת איתי 

את העצב הגדול עם פטירתו הפתאומית של ד”ר דיאב ג’אנם 

)לשעבר מנהל המחלקה הקרדיולוגית ומ”מ מנהל מערך הלב, 

נפטר מדום לב בקיץ 2020(. ד”ר ג’אנם היה רופא מדהים וחבר 

מאד קרוב שלי, כשהוא נפטר זה היה זעזוע מאד גדול במחלקה 

ולי באופן אישי במשך חצי שנה הייתי ממש עצובה. 

המסר של דינה למשפחת פדה-פוריה פשוט, “אני מאחלת לכולם 

המטופלים  גם  מהעבודה  נהנית  שאת  כי  העבודה  את  לאהוב 

שאת  מרגישים  שלך  והמשפחה  הבית  וגם  זה  את  מרגישים 

אני כבר מתרגשת להתחיל  כל הסביבה.  וזה מקרין על  נהנית 

מחויבת  אני  לי,  שיש  חדשות  ותוכניות  חדשים  דברים  ולעשות 

לחברה  ולתרום  לעשות  להמשיך  ומתכננת  ולחברה  לעצמי 

ולקהילה שלנו “.  

בבנעלי ביתנעלי בית
ויקי ביטון, סגנית אחות אחראית פגיה

במיוחד  לך  שזכורה  חוויה  או  רגע, 
במרכז  שלך  העבודה  במהלך 

הרפואי?
כמו  רגיש  כך  כל  במקום  כאחות, 
הפגיה, כל מפגש עם משפחות והורים 
עלי  שמשאירה  חוויה  הוא  פגים,  של 

את חותמה.
אני מאוד מחוברת לתחום זה ומאוד אוהבת את המקצוע שלי 
את  שהופכת  מיוחדת  לב  תשומת  מקבלת  פג  של  לידה  וכל 

החוויה לייחודית
ספרי על החוויה המשמעותית ביותר שעברת בחייך ואיך היא 

השפיעה עליך ? 
לידת בנותיי התאומות, הלל ומטר, החוגגות בנובמבר 18 שנים. 
המשמעותיים  האירועים  אחד  היא  להריון,   29 בשבוע  שנולדו 

והמאתגרים בחיי.
כאחות פגיה שמבינה את המשמעויות של לידת פג בשבוע צעיר 
ובמשקל כל כך נמוך, זו היתה תקופה לא פשוטה כלל ומאתגרת, 
זה תרם לאיכויות  ומצד שני  ודאות,  ואי  מלווה בהרבה חששות 
ולהבין הורים בפגיה שעוברים  יכולת להכיל  שלי כאחות בעלת 
תהליכים דומים, הן במהלך האשפוז והן בשמירת הקשר שלי עם 

המשפחות לאחר השחרור לשנים ארוכות.
חלומות שיש לך ועדיין לא הגשמת?

אני מאוד רוצה לעשות טיול סובב עולם ביחד עם אלדד בן זוגי, 
הזמן המתאים יהיה כאשר הילדים יגדלו ונוכל לנסוע בלב שקט 

יותר.

הפינה או המקום האהוב עליך בבית, למה? 
המטבח - אני מאוד אוהבת לאפות ולבשל.

האפיה בעיקר, מהווה עבורי תרפיה ואני מאוד נהנית לחלוק עם 
משפחה וחברים את מעשה ידי.

ספר או סרט שקראת\ראית לאחרונה ואת רוצה להמליץ עליו 
מלכת היופי של ירושלים, של שרית ישי לוי.

הקהילה  מבנות  בירושלים  נשים  של  דורות  על  מדבר  הספר 
הספניולית בתקופת הקמת המדינה.

אני  אמי.  מבית  לי  המוכרים  ובמאכלים  בשפה  מתובל  הספר 
דוברת ומבינה את השפה הספניולית וזה גרם לי להתחבר לספר 

ולעלילה.
מקום שביקרת בו בארץ או בעולם ואת זוכרת כחוויה מיוחדת 

טיול שורשים שלי עם אימי ואחיי באיסטנבול.
בטיול זה ביקרנו את בית ילדותה, בית הכנסת והסביבה בה היא 

נולדה.
מהו המשפט שהיית יכולה להגדיר כמוטו לחיים?

בשביל  ותעשה  קום  בשבילך,  לעשות  יכולים  מה  תחשוב  אל 
אחרים.

הדבר הראשון שעובר לך בראש כשאת חושבת על העתיד?
התפתחות וצמיחה של ילדיי ומשפחתי.

בכל  אותם  ללוות  ילדיי,  של  הדרכים  צמתי  בכל  נוכחת  להיות 
והשקעתנו  עמלנו  מפרי  ליהנות  בחייהם.  החשובות  הבחירות 

לאורך השנים, להמשיך להיות גאה בהם. 
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תתודהודה

17.7.22
ד"ר ארז און שלום רב,

בשבועיים האחרונים ליוויתי את אימי, במרכז הרפואי פדה- פוריה בניהולך, 
אימי עברה שבץ מוחי הופנתה לבי"ח עפולה והועברה לפוריה בתאום ואישור דר 
ערן מאירוביץ )המצנתר(, אני מביטה על התהליכים בעיניים מקצועיות אני אחות 
בשיבא 10 שנים הייתי אחראית בנוירוכירורגיה ובשנים האחרונות אני אחראית על 
היחידה לאימונולגיה קלינית ואלרגיה . יש לציין כי הארוע תפס אותי בכנס אירופאי 

גדול בפראג וכל האישורים והתיאומים היו איתי טלפונית לשם. 
אימי אושפזה בהגעתה ביחידת שבץ מוחי וטופלה בהשגחה ושימת לב מקצועית 
ויחס חם ואנושי ביותר אני מציינת את האחות סנדרה ה"גדולה מכולם" וכמובן את 

צוות הסיעוד, הצוות הפרארפואי והרופאים ביחידה בניהולו של ד"ר חוראני.
האם  דילמה  והיתה  בחלקו  סתום  עדיין  השמאלי  הקרוטיס  כי  התברר  בהמשך 
ללכת לניתוח כלי דם או לצינתור, אני כמובן בשלב הזה התייעצתי מכל עבר וכמובן 
קיבלתי את כל האפשרויות בבתי החולים הגדולים במרכז. יש לציין כי הגיעו אלינו 

מניתוחי כלי דם ובהמשך ד"ר מאירוביץ מצנתר המוח.
אימי בחרה בכם ופחדה לצאת לבית חולים אחר והודות לשיחות עם ד"ר מאירוביץ 
נכונה, אין ספק  החלטנו ללכת לכיוון צנתור מוח בפוריה, מה שהתברר כהחלטה 

שההליך פחות פולשני ומאיים על אשה בת 82 ועבר בהצלחה יתרה.
על כך אני מודה לצוות שטיפל ועזר לנו בכל התחנות יחידת האישפוז, צוות צינתורי 
המוח שעטף אותנו וצוות יחידת ההתאוששות. בשעה טובה אמא התאוששה ועברה 

לשיקום במצב טוב ובתקווה שתוכל לשוב הביתה במהרה.
תודה ענקית לכולם

ולך תודה משמעותית על כך שפתחת את היחידה לשבץ מוחי וצינתורים המעניקה 
טיפול רפואי דחוף ומשמעותי לתושבי העמק והגליל המזרחי ובכך מצילים חיים.

 מיכל דויטש 
משפחות אורן/שריג מקיבוץ בית השיטה

לכבוד:
מנהל המרכז הרפואי

ד"ר ארז און 

הנדון: הבעת תודה לד"ר חנאן בדראן
הגעתי להתייעצות לפני ניתוח לד"ר חנאן בדראן, התקבלתי בסבלנות 

בסבר פנים יפות, באדיבות, באנושיות ובגישה חמה ולבבית. 
ההתלבטות וההחלטה על הניתוח בעניין, היו קשות עבורי, וד"ר חנאן 
באופן  אותי  בדקה  והספקות,  השאלות  על  וענתה  הרגיעה  בדראן, 
החלטתי  חנאן  ד"ר  של  והסבלני  הממוקד  ההסבר  אחרי  מקצועי. 

לעבור את הניתוח במרכז הרפואי פוריה, ולא באופן פרטי. 
רבה, עם ההחלמה שלי מבקשת  כאן בהצלחה  הניתוח  עברתי את 
זה את כל השותפים המבורכים להצלחת  ולהוקיר במכתב  להודות 
חדר  לאחות  פרחאן,  עבד  דיר  ולד"ר  בדראן,  חנאן  לד"ר  הניתוח: 
כל  עולם הבורא  ולבורא  בניתוח  ולכל הצוות הנפלא שנכח  הניתוח 

בשר ומפליא לעשות אותם גאווה.
תודה רבה, 
 פופו בטאן 
טבריה 

הערת מערכת: מכתבים רבים נערמים על שולחן המערכת, לצערנו ניתן לפרסם רק בודדים. יצוין כי כותבי המכתבים הביעו הסכמתם לפרסום מלא של המכתב בחתימתם.

 

 
 חטיבת המרכזים הרפואיים הממשלתיים

 משרד הבריאות

 
Directorate of Government Medical Centers 
Ministry of Health 

 9101002, ירושלים מיקוד 39רח' ירמיהו 
  02-6473976פקס:   02-5082547טל:

39 Jeremiah street, 9101002 Jerusalem 
Tel:  7508254-02 Fax: 02-6473976  

 

 

 ד"ר ארז און, מנהל המרכז הרפואי פוריהלכבוד: 
 

 שלום רב,

 תודה והערכה ליחידה לטיפול נמרץ לב במרכז הרפואי פוריה הנדון:

על הטיפול המסור באמנון ירקוני אבי מעומק הלב  לכם  אנחנו משפחת ירקוני מקבוצת כנרת רוצים להודות 

 המשפחה.

 . םהמעקפי ניתוחקריטיים של הברגעים בא ות, עבודת צוות יוצאת דופן טיפלתם באנבמקצועיות, מיומ 

 ההיענות לעדכן ולהרגיע אותנו  בכל הליווי הצמוד,, ה לכבוד ולהתפעלותהראוי בזכות עבודתכם המדהימה

 הליך ולהרגיש בטוחים שיש על מי לסמוך. רגע הצלחנו  לעבור את הת

 צלת חיי אדם. הב ומוקירים את עבודת הקודש שלכם בלמודים לכם מקרב 

 , יישר כוח !נחשפנו ליחידה מקצועית ביותר

 למוחמד אטרש וסגנו מורד רושרוש שליוו אותנו לאורך כל הדרך ולעאידה ארמלי המיוחדת כל כךתודה 

 גישותה לאבא ולנו ולכל צוות המחלקה.במקצועיותה ור

 

 תודה גדולה

 מאמנון חנה ענבל וכל משפחת ירקוני 

 עתק:ה

 פרופ עידו בירתי, מנהל המערך הקרדיאלי במרכז הרפואי פוריה

 מדמון -מלכה אמר
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טראומהמרכז

אזורי!
)פוריה(צפוןהרפואיהמרכזאתאישרהבריאותמשרד
היחידהואהרפואיהמרכזכיום,אזורי!טראומהכמרכז

אזורי.טראומהכמרכזהמוכרהמזרחיבגליל

WMkJk *n,
משרדשלההברהבדברמדהימה,בשורה"קיבלנואון:ר"ר

אזור׳טראומהבמרכזשלנוהרפואיבמרכזהבריאות

הבריאותמשרדשלבדיקהועדת

רביעיביוםבביה"חביקרהאשר

צפוןהרפואיהמרכזאתמצאה,3.8.22

לקבלתהנדרשיםבקריטריוניםועומדמוכן
מסרהכךלטראומה","אזוריכמרכזההכרה

ראשאון,ארזד"רהרפואיהמרכזלמנהל

ד"רהבריאות,במשרדכלליתרפואהאגף

טאוב.ליברנט

הרפואיהמרכזמנהלאון,ארזד"ר

אתשהובילהטראומהיחידתלצוותהודה

שהיווהעובדיםהצוותיםולכלהתהליך,

המשמעותי.למהלךבהערכותשותפים

ההכרהבדברמדהימה,בשורה"קיבלנו

שלנוהרפואיבמרכזהבריאותמשרדשל
אזורי.טראומהכמרכז

מעידאשרההישגעללכולנואדירהגאווה

ולבססלקדםנמשיךבתחום!מצוינותעל
טראומהכמרכזשלנוהרפואיהמרכזאת

אזורי".

הטראומה,יחידתמנהללויט,ברקד"ר

ההכרה"משמעותהכירורגית:במחלקה

שאנחנוהיאאזוריטראומהכמרכזבנו

ביותר.הגבוההטיפולבסטנדרטעומדים

ברמהבטראומהטיפולמקבליםהפצועים

חשובהמאדהכרהזוביותר,הגבוהה

כמרכזלהכרהלהגיעכדיומשמעותית.

למעןחדשיםשירותיםהרבההכנסנואזורי
חדשציודהוספנובפצוע,הראשוניהטיפול

המיומןמקצועיאדםכחנוסףומתקדם,
הטראומה.בתחום

כברואנחנומשמעותימאדתהליךעשינו

הכרההבא-היעדאתמציביםעכשיו

לטראומה".עלכמרכז
הוסיף,טראומה,מתאםאחנג׳אר,וויסאם
מגוונים,צוותיםבטראומהמכשירים"אנחנו

סטודנטיםסטאז׳רים,מתמחים,רופאים

מד"אוצוותיפראמדיקיםוגםלרפואה

שוטףבאופןמארגניםאנחנובי"ח.וטרום
מושקעאמת.בזמןגםוהדרכותעיוןימי

ולשפרלייעלבמטרהגדולמאדמאמץ
הגורמיםכלביןהישירההתקשורתאת

בפצוע".המטפלים

nivaid19@gmail.comבריאות tl;אעידןיניב

במתנהתייואתקיבלהולבש:01׳לפני
ניצל!וחייולביוז"חמהגעתודקות7ותוךטופלמוחיבאירועשלקההאזורתושב

;tgאעידןיניבמאת

חנאאבואוסאמהשעבר,שלישיביום

הרגישבאזור,הכפריםאחדתושב(78)

הש־ידואתלהניעמצליחשאינולפתע

מאלית:
$TS1$:השמאלית$TS1$

$DN2$:השמאלית$DN2$שמשהוידעתיקורה,מההבנתי"לא

שמיהרהשלילבתהתקשרתימידבסדר.לא

איבדתידקותכמהתוךאמבולנס.לילהזמין

לישהיהאמרוהרופאיםכךאחרבפהתחושה
מוחי".אירוע

פדה־הרפואיהמרכזלמלר"דהגיעחנאאבו

מתקד־מוחיתהדמיהשבוצעהלאחרפוריה.
מת

$TS1$מתקדמת$TS1$
$DN2$מתקדמת$DN2$דם.קרישיהממיסהבתרופהטופלהוא

רופאיםחסן,מוחמדוד"רעליאן,מהאד"ר

הגעתועםמידבוטיפלובנוירולוגיהמתמחים

אנ־מטופל,הגעתעללנו"כשהודיעולביה"ח.

חנו

$TS1$אנחנו$TS1$

$DN2$אנחנו$DN2$לקצרבכדיבמלר"דלאמבולנסחיכינוכבר
הועברהואלמינימום.הטיפולשלהזמןאת

דקותוכמהספורותדקותתוךctלבדיקת
בממיסהנדרשבטיפולהתחלנוהבדיקהלאחר

"כשהואהוסיף,חסן,מוחמדד"רקרישים".

בפלגחולשהשלברוריםסימניםלוהיוהגיע

נפגע".שלווהדיבורשמאלי,גוף

מוחישבץיחידתמנהלחוראני,ניזארד"ר

המקצועיהצוותלעבודת"הודותסיכם,
מוחילשבץוביחידהבמלר"דשלנווהמיומן

ניצלו,חייוהמיטבי,הטיפולאתקיבלאוסאמה
מהג־דקות17תוךונכות.שבץסיבוכיונמנעו

עתו

$TS1$מהגעתו$TS1$

$DN2$מהגעתו$DN2$,המו־האופטימאלימהזמןפחותלמלר"ד

מלץ
$TS1$המומלץ$TS1$

$DN2$המומלץ$DN2$קיבלכברהואהבריאות,משרדידיעל
tpa.ניכרשיפורלראותהיהניתןלשמחתנו

הטיפול".במהלךכברבמצבו
,78ה-הולדתויוםלכבודשעבר-חמישיביום

טובמרגישכשהואלביתו,שוחרראוסאמה

ומודהמצויין,מרגיש"אנימלא,ובתפקוד

סיכם.בי",שטיפלהצוותלכלמאד

צילום:
פ1חה

ככתבו עלינותבו עלינו

Doctors Only

אלאיתיחאד כוכב הצפון

חדש בעמק

ישראל היום

ידיעות טבריה

lilach-l@yedtik.co.il||| לובללילך

vjv

שפעתחיסוניבמבצעיצאופדה-פוריההרפואיבמרכז

הגיעוהמתחסניםראשוניביןהעובדים.כללבקרב

המרכזמנהלוביניהםהרפואיהמרכזהנהלתחברי

מיהצילום:מתחסניםמסתכנים,לאאון.ארזד"רהרפואי

פוריהפדההרפואיהמרכזדוברתצבן,

ולידותיהשנהתתל
התינוקותתםהתת₪הארץברחביבבתיה"ה
בחגטיילואלףב־rum2*;tl0שלהראשונים

הינם""ישראלכתבי

הארץברחביהחוליםבבתי
עםהחדשההשנהבערבשמחו

תשפ"ג.לשנתהראשוניםהתינוקות

פתחהפדה-פוריההרפואיבמרכז

שי־טבעון,מקרייתגפניעינב

לדה

$TS1$שילדה$TS1$

$DN2$שילדה$DN2$18:00אחריספורותדקות,

החד־והשנההחגכניסתעםממש

שה.

$TS1$.החדשה$TS1$

$DN2$.החדשה$DN2$גפניתמישלבתההיאעינב

בגמלאותמיילדתחיטים(,)כפר

שנים.26במשךבמיילדתשעבדה

החגבמהלךפקדומטייליםאלףכ־042

הלאומיים.והגניםהטבעשמורותאת

מעונןיהיההיום,לטיילשמתכנןלמי

בעו־הקלהותורגשבהיר,עדחלקית

מס,

$TS1$,בעומס$TS1$

$DN2$,בעומס$DN2$.החום

השתתפוהידיעהבהכנת

מכול,מישלבית־אור,יסעורמיסל
גולןואסףדורוןירון

;tlו

בפדה-פוריהוהבתתמיאמהגפני,עינב

בבילינסוןהבןעםשמשושיליטל

בשיבאוהבתהמשפחהפלס,נטלי

החולהבשמורתמטיילים

צילום:

תקשורת
טינא

צילום:
א"ל

מרגולין
ג׳יני
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ככתבו עלינותבו עלינו

מלחשים...

שלולילודלאםבאגףגדלההתרגשות:5נפולטובמזל

זוגותחמישהזוגותחמישהפוריה,פדההרפואיהמרכז־^־/[

פוריהצילום:שעות.72תוךנולדותאומי?

F• iu

חדש בעמק

שנתקעהסוללהחולצהפדה־פוריההחוליםבבית
ילדשלבוושט

ניכרנזקגרמההתקועהסוללה

מסוכןחומרשהפרישהמאחר
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למרבהאותה.ובלעלפיואותההכניס

ומיהרובמקרההבחינוההוריםהמזל
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מדוברכלומרהעליון,בוושטנתקעה
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כוויהנוצרהמכךוכתוצאהמעכלחומר
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הופרשניכר,נזקגרמההסוללההזה,

כוויהנוצרהמכךוכתוצאהמעכלחומר

בוושט.עמוקה

וב־סוללהשבליעתלזכור"חשוב

מיוחד

$TS1$ובמיוחד$TS1$

$DN2$ובמיוחד$DN2$מסו־היאמליתיוםעגולהסוללה

כנת

$TS1$מסוכנת$TS1$

$DN2$מסוכנת$DN2$.עלפיזילחץשללנזקמעברמאוד

חשמליזרםלהפעלתסיכוןישאיברים,

מסוכןוהכילוושט,נצמדתכשהסוללה
שיכולמעכלחומרמפרישההסוללה

ואכן,לנקב.ואפילולכיביםלגרום
אשפזנוהסוללה,שגרמההנזקבשל

לטיפולביחידהלהשגחההפעוטאת

לנקבהיהשלנוהחששכיילדיםנמרץ
חיים".שמסכןסיבוךשזהבוושט,

L׳,,

HL-.

הפלס

חדית’ אלנאס

החדשיםוהרי
ואתתשפ"גשלהראשוניםהתינוקותאתהכירו

החדשהלשנהטובההכיהמתנהאתשקיבלו

החוליםבתיבאדיבותצילומים:פוקס,ונינהמושקוביץישראלתורג'מן,מאיראל־חי,ליאורגליקמן,איתןכתבו:

הסבתא ענברועידןברוסילובסקי.

בביתהחולים אחותמיילדת

"פלאהבריאה, בןאדרת: ורן מאיןכמותה"שמרית "איןמתנהחוויהמרגשת עםאמה: עינבגפני

לשנההחדשה"
טובהיותר

מיוחדת "הרגשה וגילמרדכייב: השנה"נעמה ללדתבתחילת שריקי:"חוויהמדהימה
משפחת

אתהשנה"
לפתוחנפלאהודרך

הכימיוחדת פלס:"המתנה החדשה"משפחת
לשנהלבקששיכולנו

רמב"ם

שיבא

וולפסון

פוריה

מאיר

גליל

ידיעות אחרונות

Jerusalem Post

Lymphnode transplant
surgerydebutsinIsrael

Mi

on

SURGEONS PERFORM Rania'soperation.(Padeh-PoriyaMedical Center)

By JUDY SIEGEL-ITZKOVICH

For the firsttime in Israel,
surgeons at Baruch Padeh

Medical Center,Poriyain Tibe־

rias

$1ST$Tiberias$1ST$

$2ND$Tiberias$2ND$have performedlymph
node transplantsurgery. The

patient was 34-year-old
woman sufferingfrom the

lack of lymphaticsystemin

her legthat caused itto swell

terribly.
In complex operation

under the leadershipof sur־

gical

$1ST$surgical$1ST$

$2ND$surgical$2ND$department head Dr.

Muad Farajand Dr. Assi Dro־

bot,

$1ST$Drobot,$1ST$

$2ND$Drobot,$2ND$director of the breast and

lymphedema surgicalunit,
lymph nodes taken from her

abdomen and transplanted
into her leg.

Some time ago, Rania

(pseudonym),resident of the

Golan Heights,went up the

fivestairsof her house and felt

that her rightlegstarted to

hurt and swell.

“It happened suddenly.For
several years suffered lot

of pain in my leg,but now

had edema [swelling]from

the foot to above the knee.

would cry at night, stopped
leavingthe house and buying
clothes, didn’t want to be

seen likethiswith such swol־

len

$1ST$swollen$1ST$

$2ND$swollen$2ND$leg. couldn’t wear shoe

on my foot onlyvery wide

flip-flops....It was very diffi־

cult

$1ST$difficult$1ST$

$2ND$difficult$2ND$time. cut myselfofffrom
everyone. My whole lifewas

ruined.”

Drobot said this is chronic

congenitaldisease that sud־

denly

$1ST$suddenly$1ST$

$2ND$suddenly$2ND$erupted.
“The edema in the legwas

created as resultof lack of

lymphaticsystem in the foot,
which causes the accumula־

tion

$1ST$accumulation$1ST$

$2ND$accumulation$2ND$of fluids and swelling.
The acceptedsolution is an

operationduringwhich the

blocked pipe is drained. But

Rania underwent three such

surgeriesand the edema came

back againand again.”
Farajadded that “the oper־

ations
$1ST$operations$1ST$

$2ND$operations$2ND$that Rania underwent

improved the situation,but
the swellingin her legstill

remained. That’s why we

decided to perform,for the

firsttime in Israel,an opera־
tion

$1ST$operation$1ST$
$2ND$operation$2ND$in which lymph node

is taken from another place
in the body and transplanted
into the ankle. This innovative

treatment isonlyperformedin
few placesin the world.”

In complexoperationthat
lasted about eighthours,the

lymphaticsystem transplant
was performedwith greatsuc־
cess.

$1ST$success.$1ST$

$2ND$success.$2ND$

“The surgery was very com־

plex,”
$1ST$complex,”$1ST$

$2ND$complex,”$2ND$said Faraj.“Two surgi־
cal

$1ST$surgical$1ST$
$2ND$surgical$2ND$teams worked at the same

time; one removed the fat

tissue with the lymph nodes

from the abdomen. At the

same time, second team pre־

pared
$1ST$prepared$1ST$

$2ND$prepared$2ND$the blood vessels in the

foot area and then connected

the blood vesselsand implant־
ed

$1ST$implanted$1ST$
$2ND$implanted$2ND$the fattissue.”

The medical center pur־
chased

$1ST$purchased$1ST$
$2ND$purchased$2ND$an innovative system
for mapping the lymphatic
channels throughwhich the

doctors could planthe opera־
tion

$1ST$operation$1ST$
$2ND$operation$2ND$in an optimalway.
Drobot said the operation

was great news for Israeli

lymphedema patients.
“Itis lifelong,chronic dis־

ease.

$1ST$disease.$1ST$

$2ND$disease.$2ND$Until now, patientssim־

ply

$1ST$simply$1ST$

$2ND$simply$2ND$had to livewith it,but over

the years, the situation gets
worse. This innovative surgery
makes it possibleto actually
treat the problem.Two weeks

after the operation,there was

speedyimprovement in the

condition of Rania’sleg,and
decrease of four centimeters in

circumference was measured.

We believe that within year,
she will be able to complete־
ly

$1ST$completely$1ST$
$2ND$completely$2ND$remove the elastic stock־

ing

$1ST$stocking$1ST$

$2ND$stocking$2ND$that most patientsuse to

reduce the edema.”

After five-dayhospital־
ization,

$1ST$hospitalization,$1ST$
$2ND$hospitalization,$2ND$Rania was released

to her home. At check-up
month after the operation,

she smiled broadlyand said:

“I feelmuch better, very big
change beyond the aesthetic

appearance of my leg, am

lesstired and can walk better.

thank God that we found Dr.

Drobot and believe that now

will againbe able to enjoy
life.”




